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Kā izslēgt slēdzi?
M ediju ziņa: “Parlamentārās izmeklēšanas komi-

sijas darbs nevirzīsies uz priekšu. Viss, kas ap to 
notiek un ko uz šo komisiju aicina, norāda, ka 

ir pieslēgušies tie paši spēki, kas apkalpoja oligarhus. Arī 
šajā komisijā var redzēt, ka notiek sarunas gan publiskajā 
telpā, gan ārpus tās. Tā ir parodija. Ņemot vērā, ka Aivars 
Lembergs, kas figurē sarunās, joprojām ņem aktīvu dalī-
bu politikā, vadošajā koalīcijā, tad vienīgā iespēja novērst 
atkārtotu valsts nozagšanu ir izslēgt visus oligarhus un 
viņiem pietuvinātos cilvēkus lēmumu pieņemšanā.”

(Rīgas domes deputāte Juta Strīķe 
intervijā aģentūrai BNN, 07.12.2017.)

Dažāda, protams, var būt attieksme pret skandalozo un 
nu jau bijušo Korupcijas novēršanas un apkarošanas biro-
ja vadošo darbinieci, tagad – Rīgas domes deputāti Jutu 
Strīķi. Personība viņa, nenoliedzami, ir visnotaļ pretrunīga, 
arī izteiksmes forma un komunikācija ar sabiedrību mēdz 
būt tāda, ka nereti klausītāji, skatītāji vai lasītāji pat negrib 
ieklausīties tajā, ko īsti Strīķe grib pateikt. Līdz ar to garām 
sabiedrības uzmanībai paslīd lietas, kas ir patiešām svarīgas. 
Piemēram, šajā citātā no Strīķes intervijas ir pateikta ļoti 
būtiska doma. To, pārfrāzējot Strīķes teikto, var noformulēt 
arī šādi: kamēr politikā neienāks un demokrātiskā ceļā pie 
varas nenonāks jaunā paaudze (tātad – tie, kuri jau dzimuši, 
auguši, mācījušies un savus dzīves pārliecību ieguvuši brīvā 
Latvijā), tikmēr valstī joprojām plauks un zels “oligarhu”, 
bijušo padomju sistēmas produktu un pie komunistu laika 
“shēmotāju” tikumi un paradumi. Nu, nemainīsies šo cilvē-
ku vēlme “sashēmot”, “izdzīt cauri”, “ieraut valsts mantu 
sev” utt. Veco laiku blatu būšana, pārtapusi un piemēroju-
sies kapitālisma apstākļiem, demonstrē savu varēšanu visā 
krāšņumā.

Būtībā to var pat saprast. Neprot viņi citādi. Un pat tīri cil-
vēciski nesaprot, ko īsti viņiem pārmet. Jo gluži kā padom-
ju gados, kad vārdos cēlām sociālismu, attīstīto sociālismu 
un komunismu, darbos dzīvojām citā pasaulē, kas ne tikai 
“neapsteidza Ameriku”, bet grima arvien dziļāk. Morāli un 
materiāli. Un labi dzīvoja tas, kam bija blats. Vienalga, kur. 
Gaļas veikalā vai izpildkomitejā. Tā bija pieņemts. Top akcep-
tēja visi – sākot no augšām un beidzot ar apakšām. Deficīta 
mantas izkārtošana, dzīvokļu rindas apiešana vai finanšu 
sadale savējiem, izmantojot amatu un ietekmi, bija tik paš-
saprotama, ka pat nešķita nekas slikts. Drīzāk otrādi, tas bija 
pat zināmas apbrīnas vērts – redz, kā viņam izdevās. Laiki un 
varas mainās, bet tikumus jau vecie vilki nemet. Vai tiešām 
vilkam ir iespējams iestāstīt, ka, lūk, tur tā aita ir zemnieka 
īpašums, tātad to ēst nedrīkst? Vilks ne tikai to nesapratīs, 
bet pat brīnīsies – kas tas tāds par argumentu, jo tā aita takš 
domāta apēšanai.

Sistēmas un šīs sistēmas radīto “produktu” – atbilstoši 
domājošo cilvēku – “paaudžu maiņa” nenotiek vienā dienā 
un pat ne vienā gadā. Tam nepieciešams laiks. Labā ziņa šajā 
sakarībā ir tā, ka pamazām tomēr gan valsts pārvaldē, gan 
politikā ienāk jauni, moderni domājoši un Rietumu demo-
krātijas principus apguvuši ļaudis. Un šleseriem, lembergiem, 
šķēlēm varas pīrāgs kļūst arvien liesāks. Gribētos, protams, 
lai tas notiktu ātrāk, lai tiesas lēmumi dažādās krimināllietās 
tiktu pieņemti veicīgāk, lai valsts “izshēmošana” kļūtu par 
nepatīkamu, bet tomēr jau vēstures liecību. Bet paši “shē-
motāji” un dažādu viesnīcu sarunu varoņi jau pārskatāmā 
nākotnē nokļūtu vēstures mēslainē. Un te atkal var tikai pie-
krist Jutai Strīķei – tas nenotiks, kamēr visi pseidooligarhi un 
viņiem pietuvinātie netiks izslēgti no lēmumu pieņemšanas.

Cits jautājums, kā to panākt? Kā izslēgt valsts atkārtotas 
nozagšanas slēdzi? Jau Bībelē pirms vairākiem tūkstošiem 
gadu aprakstīts stāsts par Mozu, kas izraēļu tautu 40 gadus 
vadāja pa tuksnesi pirms vest uz Apsolīto zemi. Vadāt pa 
tuksnesi tik ilgi, kamēr nomirs beidzamais, kas piedzīvojis 
verdzību. Jo verdzību piedzīvojušie nevarēja, nevar un neva-
rēs saprast brīvas tautas vajadzības. 

Patiesi jūsu – “Ventspilnieks.lv”

Polijas lielpilsētā Krakovā notikušajā ikgadējā un prestižajā Adventes un Ziemassvētku garīgās mūzikas  
konkursā zelta diplomu un galveno balvu – “Zelta Enģeli” – ieguvis Ventspils Mūzikas vidusskolas koris “Nošu 
planētas”, informē mūzikas skola. Pedagogu Rudītes Tālbergas un Anitras Niedres vadībā koris bija labākais  
16 konkurentu vidū, garīgās mūzikas konkursā piedalījās kopumā astoņu valstu kori, kas tika vērtēti piecās 
dažādās kategorijās. Ventspilnieki saņēma īpaši augstu vērtējumu, iegūstot 95,6 punktus no 100 iespējamiem.

Ventspils Mūzikas vidusskolas korim 
"Zelta Enģelis" konkursā Krakovā
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Vides un reģionālās attīstības ministra Kaspara Gerharda vizīte Ventspilī pārsteigumus nenesa – ministrs apska-
tījās, kā tiek novērsts plūdu un krasta erozijas risku apdraudējumus un kā notiek Vidumupītes attīrīšanas un 
pārbūves darbi, papozēja teleobjektīvu priekšā, bet tad devās atpakaļ uz Rīgu. Kā varēja sagaidīt, no tikšanās 
ar opozīcijas deputātiem K.Gerhards izvairījās.

Gerhards izvairās no tikšanās ar 
Ventspils domes opozīcijas deputātiem

V 
ARAM jau kopš jaunās domes ievēlēšanas kon-
sekventi izvairās runāt par politiskā mazāku-
ma līdzdalības iespēju  ignorēšanu ventspilnie-
kiem būtisku jautājumu risināšanā. Opozīcijas 
deputāti par savu vēlētāju konstitucionālo tie-

sību ierobežošanu ar iesniegumiem vērsušies VARAM 
ne reizi vien, taču ministrija aprobežojusies ar formālu 
atrakstīšanos. 

"Ventspilnieks.lv" jau ziņoja, ka pozīcija dara visu iespē-
jamo, lai nepieļautu opozīcijas deputātu iekļaušanu domes 
pastāvīgajās komisijās un padomēs, kurās notiek reāla lem-
šana par pilsētai svarīgiem jautājumiem. VARAM par notie-
košo ir informēta, taču nekāda rīcība no par nozari atbildīgās 
ministrijas puses neseko.   Tanī pašā laikā vērtējot pēc būtības 
analogu situāciju Lielvārdes novada domē, Kaspars Gerhards 
tieši politiskā mazākuma tiesību neievērošanas dēļ  gan atcē-
la novada domes lēmumu par pastāvīgo komiteju izveidoša-
nu, gan paziņoja: “Demokrātija ir viens no valsts pamatprin-
cipiem, kas, tāpat kā likums, ir jāievēro arī pašvaldībām. Šī 
principa pārkāpšana ir necieņas izrādīšana pret vēlētājiem. 
(..) Demokrātijas jēdziens ir noteikts Satversmes 1. pantā – 
Latvija ir neatkarīga demokrātiska republika! Tas jāievēro kā 
sabiedrībai kopumā, tā arī pašvaldībām. Pašvaldību lēmu-
miem ir jāatbilst Satversmei.” Līdz ar to nākas secināt, ka 
Ventspilī, acīmredzot, ir spēkā citi demokrātijas principi.

Par VARAM īpatnējo attieksmi pret Ventspils pašvaldības 
darba stilu skarbi izteikusies arī Jaunās Konservatīvās par-

tijas (JKP) politiķe Juta Strīķe. “Jau desmit gadus ir spēkā 
Aivaram Lembergam tiesas piemērotais drošības līdzeklis 
– liegums pildīt Ventspils domes priekšsēdētāja pienāku-
mus, un tieši tikpat ilgu laiku kā Lembergs, tā valsts amat-
personas šo lēmumu  ignorē. Tā vietā, lai politiskā līmenī 
nodrošinātu tiesas lēmuma izpildi, pašvaldības darbu uzrau-
gošais ministrs Kaspars Gerhards, būdams gana labi infor-
mēts par patieso varas centru, kas, manuprāt, diemžēl nav 
Latvijas Republikas pilsoņi kā deklarēts Satversmē, brauc 
vizītē ne jau uz Ventspili, bet gan pie Lemberga, pēc būtī-
bas klanīties un apliecināt savu padevību kā tādos viduslai-
kos,” JKP mājas lapā publicētajā rakstā uzsver J.Strīķe. Pēc 
politiķes domām A.Lemberga ietekme valsts līmeņa poli-
tisku lēmumu pieņemšanā ir iespējama tikai pateicoties 
valdošo partiju un valsts augstāko amatpersonu “acu pie-
vēršanai” uz A.Lembergam tiesas noteiktā drošības līdzekļa 
pārkāpumiem.

“Ja lieto “Rīdzenes sarunu” retoriku – Lembergam pie-
der un viņš komandē premjerministru un Valsts preziden-
tu. Personīgi man nav šaubu, ka gan Māris Kučinskis, gan 
Raimonds Vējonis danco pēc Lemberga stabules. Protams, 
šāds stāvoklis ir antikonstitucionāls un līdzinās feodālismam 
vai mafiozai struktūrai, bet kam gan citam līdzinās sagrābta 
jeb nozagta valsts? Nešaubos, ka visi oficiozi to noliegs, taču 
cilvēki paši redz, ka premjers neko nevar pateikt vienam 
pustiesātam, no amata atstādinātam pašvaldības darbonim, 
bet otrādi gan var, ” norāda Juta Strīķe. 
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Izdevējs: 
Biedrība “Par taisnīgumu un atklātību”

Ventspilī bija 18 cm sniega sega!
Pagājušajās brīvdienās ziemas atnākšana 
ļoti aplaimoja ventspilniekus, kuri steidza – 
lieli vai mazi – izbaudīt sniega priekus dabā. 
Ventspilī pirmdienas rītā sniega segas bie-
zums bija sasniedzis 18 cm, kas bija augstā-
kais rādītājs Latvijā. 

“Cimdiņam” saziedo 2663 eiro
Ventspils baptistu baznīcā notikušajā tradicio-
nālajā labdarības koncertā “No debesīm es 
atnesu…” atbalstam centra bērniem ar īpašām 
vajadzībām “Cimdiņš” ventspilnieki saziedojuši 
kopumā 2663,57 eiro, informē koncerta rīkotā-
ji. Palīdzība nepieciešama vairākiem bērniem – 
īpašiem ārstēšanās vai rehabilitācijas kursiem, 
vingrošanai, masāžām.

Būvēs sašķidrinātās gāzes 
krātuves termināli
SIA “Ventstone Complex” iecerējis Ventspilī 
būvēt sašķidrinātās dabasgāzes krātuves ter-
mināli, kā arī izbūvēt gāzes cauruļvada sistē-
mu un koģenerācijas staciju, kas atradīsies 
Ventspils brīvostas teritorijā Ziemeļu molā 1, 
Dzintaru ielā 66A, 68 un 70. Plānots uzbūvēt 
divus sašķidrinātās dabasgāzes uzglabāšanas 
rezervuārus, katra maksimālais tilpums būs 
20 000 m3. Gāzes cauruļvadu garums būs 
2,3-4 m. Pirmā būvniecības kārta plānota 
laikā līdz 2023. gadam.

VNT plāni palielināt 
uzglabāšanas apjomus
SIA “”Ventspils nafta” termināls” darbībā 
paredzētās būtiskās izmaiņas ir benzīnu gru-
pas produktu uzglabāšanas tilpuma palielinā-
šana esošajā rezervuāru parkā. Jaunu rezer-
vuāru būvniecība šo izmaiņu ietvaros netiek 
plānota. Pārkraujot jēlnaftu uz tankkuģiem, 
emisijas tiks novadītas uz tvaiku pārstrādes 
sistēmu. Kopējais pārkraujamo naftas produk-
tu apjoms plānots līdz 20,24 mlj. tonnu gadā.

Trešais lielākais siltuma 
tarifa samazinājums
Šogad samazināt siltuma tarifus izdevies 
tikai septiņās vietās Latvijā septiņiem no 56 
komersantiem. Trešais lielākais siltuma tari-
fa samazinājums Latvijā ir Ventspilī, kur PSIA 
«Ventspils siltums» samazināja tarifu par 
nepilniem trim eiro – no 58,30 eiro/MWh uz 
55,51 eiro/MWh, kas gan joprojām ir samērā 
augsts rādītājs uz visas valsts fona.

Cūku mēris pirmo reizi 
arī Zlēkās
Pārtikas un veterinārā dienesta inspek-
tori pirmo reizi konstatējuši Āfrikas cūku 
mēri piecos Latvijas pagastos, tajā skaitā arī 
Ventspils novada Zlēku pagastā. 

Priecēs vientuļo pilteniešu 
sirdis
Jau 22.reizi Piltenē notiks labdarības akci-
ja “Rūķis”, kuras laikā pasniegs dāvanas 14 
vientuļajiem senioriem un personām ar īpa-
šām vajadzībām. Tās var sarūpēt ikviens pil-
sētas vai novada iedzīvotājs, nododot tās 
Piltenes vidusskolā līdz 15. decembrim.

Dāvās saldumu paciņas
Arī šogad Ventspils novada dome nolēmu-
si iepriecināt pirmsskolas vecuma bērnus un 
pirmo līdz 12. klašu audzēkņus, kas mācās 
novada skolās, pasniedzot viņiem saldumu 
paciņas. Pašvaldība šim nolūkam piešķīrusi 
7122,06 eiro. Kopumā šādas saldumu paci-
ņas saņems 1800 novada bērni un jaunieši.

VENTSPILĪ

Ilgstošo un intensīvo nokrišņu dēļ Ventspils pilsētas apkaimē un daudzviet plaša-
jā novadā nedēļas vidū strauji cēlās ūdens līmenis upēs, tādēļ vairākās vietās jau 
applūduši vietējās nozīmes autoceļi. Applūdusi arī pirmā apdzīvotā vieta – koope-
ratīva teritorija Tārgales pagastā, kur vairākās arī ziemā apdzīvotās mājās ūdens 
pārpludinājis telpas no dažiem līdz pat 20 centimetriem. Pa vienu no applūdušajiem 
autoceļiem uz Zirām kursē skolēnu autobuss, līdz ar to dažiem bērniem ir problēmas 
nokļūt skolā.

Trauksme Ventspils novadā: 
upes pārpludina autoceļus un 
mājas, skolēni netiek uz skolu

P 
ar problēmu tuvošanos lieci-
nāja pagājušajā nedēļas nogalē 
Ziemeļkurzemes piekrastes rajo-
nā, jo īpaši Ventspils pilsētas un 
apkārtnes teritorijā piedzīvotā 

intensīvā snigšana, kā dēļ svētdien Ventspilī 
bija biezākā sniega sega Latvijā – 18 centi-
metri. Savukārt jau pirmdienas novakarē salu 
strauji nomainīja atkusnis, pilnībā izkausējot 
visu sniegu. Situāciju pasliktināja kopš otrdie-
nas rīta valdošās intensīvās lietavas. Lielie 
lauki un pļavas pārvērtās ezeros, bet vai-
rākās Kurzemes upēs strauji paaugstinājās 

ūdens līmenis. Latvijas Vides, ģeoloģijas un 
meteoroloģijas centrs brīdināja par nopiet-
niem plūdu riskiem tieši Ventspils novadā. 
Trešdien situācija jau kļuva nopietna.

Līdz ceturtdienas vakaram novadā bija slēg-
ta satiksme trīs autoceļu posmos, jo tie bija 
pilnībā zem ūdens – Ugāles, Ziru un Piltenes 
pagastos. Ceļi applūduši arī citos Ventspils 
novada pagastos, bet pa tiem iespējams pār-
vietoties, samazinot atļauto braukšanas ātru-
mu, tādēļ tie pagaidām netika slēgti, skaid-
ro Ventspils novada domes vadītājs Aivars 
Mucenieks, kurš situāciju nosaucis par kritisku.

Applūduši ne vien autoceļi un lauksaim-
niecības zemes, bet arī apdzīvotas vietas. 
Piemēram, Tārgales pagastā esošais dārz-
kopības kooperatīvs, kur daudzi cilvēki ir 
uzbūvējuši dzīvojamās mājas tā, lai dzīvotu 
arī ziemā. Ūdens skalojas ēku pagrabos, bet 
vairākas ēkas applūdušas arī grīdas līmenī. 
Tārgales pagasta pārvaldes vadītājs Mārcis 
Laksbergs aģentūrai LETA stāstīja, ka atseviš-
ķās ēkās iekštelpās ūdens ir no dažu līdz pat 
20 centimetru augstumam.  

A.Mucenieks atzina, ka applūduši pagrabi 
un saimniecības telpas arī ēkās citos pagas-
tos. Satraukums arī pie Usmas ezera, kurā 
arī būtiski cēlies ūdens līmenis. Vietējie gan 
saka, ka situācija vēl neesot tāda, lai to sauk-
tu par katastrofālu, tomēr bažas nepamet. 
Ūdens līmenis Usmas ezerā, kurā ietek vairā-
kas upes, nedēļas vidū bija par nepilnu metru 
augstāks nekā vasarā. 

SIA “Noord Natie Ventspils Terminals” novēl  
priecīgus un gaišus Ziemassvētkus un laimīgu Jauno, 2018. gadu! 
Lai piepildās viss, kas iecerēts un jaunas virsotnes, ko sasniegt!

Lai Ziemassvētku prieks valda ikvienā no mums,
Lai sirds siltums sasilda ikvienu,
ko satiekat savā ceļā,
Lai acis saskata gaišumu, kas paveras,
dāvājot tikai labu,
Lai Jaungada brīnums vispirms notiek mūsos.
                                                  /I. Ziedonis/

Ventspils pilsētas dome jau vairākus mēnešus meklē, taču tā arī joprojām nespēj 
atrast jaunu Izglītības pārvaldes vadītāju. Pilsētas pašvaldība izsludinājusi kārtējo 
atkārtoto konkursu uz vadošo amatu un cer, ka beidzot izdosies atrast piemērotu 
kandidātu. Vai cerības beidzot piepildīsies, rādīs laiks.

Jau mēnešiem dome nespēj atrast 
Izglītības pārvaldes vadītāju

L 
īdzšinējā pārvaldes vadītāja Egita 
Udodova, kura ar domes lēmu-
mu amatā tika apstiprināta tikai 
šī gada 31.martā, nostrādāja vien 
sešus mēnešus, kad amatu atstā-

ja. Pašvaldība norāda, ka darba attiecības 
pārtrauktas pēc E.Udodovas iesniegtā atlū-
guma, lai gan neoficiāla informācija liecina 
par citāda rakstura iemesliem, kādēļ vadītā-
jai bija jāatstāj amats. Pagājušā gada vasa-
rā amatu atstāja ilggadējais pārvaldes vadī-
tājs Aldis Slavinskis, taču pašvaldība jau 
tolaik ilgstoši nespēja atrast jaunu pārvaldes 
vadītāju. Konkurss tika izsludināts divas rei-
zes, pieteicās galvenokārt pretendenti, kuri 

nedzīvo un nestrādā Ventspilī, līdz beigu 
beigās tika uzrunāta Udodova. Tas aplieci-
na tikai vienu, ka vietējie pedagoģijas jomā 
strādājošie speciālisti nebūt neraujas vadīt 
par nozari atbildīgo pārvaldi, zinot, cik ļoti 
tā tiek kontrolēta un cik pārāk saspringts 
ir darbs. Arī tagad, kad rudens sākumā 
tika izsludināts jauns konkurss uz pārvaldes 
vadītāja amatu, joprojām tā arī neizdevās 
atrast iestādes vadītāju.

Amata pretendentiem dzīves un darba 
aprakstu jeb CV, konkrēti norādot laika perio-
dus, iegūtās izglītības līmeni, darba pienā-
kumus, valodas prasmes, prasmes darbā ar 
informācijas un komunikācijas tehnoloģijām, 

un pieteikuma vēstuli, kurā pausts redzē-
jums par izglītības sistēmu un tās attīstību 
Ventspilī un valstī, tai skaitā izvēršot sadaļu 
par ar izglītības sistēmu saistītās normatīvo 
aktu bāzes stiprajām un vājajām pusēm, līdz 
29.decembrim, ieskaitot, jāiesniedz Ventspils 
pilsētas domes Personāla nodaļā, nosūtot pa 
pastu vai iesniedzot personīgi 44.kabinetā, 
Ventspils pilsētas domē, Jūras ielā 36.

Pretendentiem jābūt ar augstāko izglītību, 
ar vismaz piecu gadu darba pieredzi izglītī-
bas jomā, tai skaitā vismaz triju gadu darba 
pieredze izglītības vadības darbā, labas pras-
mes darbā ar informācijas un komunikācijas 
tehnoloģijām, izglītības nozares normatīvo 
aktu pārzināšana un orientēšanās esoša-
jā situācijā izglītības jomā valstī, zināšanas 
izglītības satura un attīstības jautājumos, 
tāpat ir vēlama pieredze projektu izstrādē un 
vadībā, kā arī citas prasības. 
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 turpinājums 5. lpp.

SVEŠĀS KULTŪRAS MAISI
Ventspils vecpilsētā dzimušo, augušo un skolā gājušo Uldi 

vietējie ļaudis un ne tikai viņi jau gadus trīsdesmit pazīst 
kā cilvēku, kas tieši un netieši bijis un joprojām ir saistīts ar 
dabas, kultūras un arhitektūras  pieminekļu aprūpi un aizsar-
dzību. Īpaši par to iestājies Atmodas gados kopā ar vides aktī-
vistiem Ģirtu Valdi Kristovski, dzejnieci Laimdotu Sēli, māksli-
nieku Juri Igaru. Pirms tam pašmācības ceļā apguvis vajadzī-
gās profesionālās zināšanas un likumu normas, izturējis pār-
baudījumu un Ventspils rajonā kļuvis par  Valsts kultūras pie-
minekļu aizsardzības inspekcijas (VKPAI) inspektoru. Tehniskā 
uzrauga statusā strādājis arheoloģiskajos izrakumos Livonijas 
ordeņa pils teritorijā Ventspilī, tam sekojušas līdzīgas ekspedī-
cijas Kurzemē, Rīgā un citviet Latvijā. Vēlāk meklējumus liku-
mu ietvaros turpinājis kā neatkarīgs arheologs. 

“Jau ar pirmajām reizēm man gadījās sastapties ar izciliem 
izrakumu vadītājiem, kuri šo būtībā smago, lēni un rūpīgi 
darāmo darbu mācēja pārvērst par aizraujošu piedzīvojumu. 
Viņu stāstījumi par katru konkrēto objektu, par katru atrasto 
senlietu bija tik intriģējoši, ka prasīties prasījās meklēt par 
tiem papildus ziņas vēl citos avotos, pa grāmatām rakties 
nesenās un senvēstures dziļumos, cenšoties saprast kuršu 
un lībiešu apdzīvoto zemju vietu un lomu reģionā un pasau-
lē,” stāsta Uldis. Priecājoties, ka ar agrāk nezināmās apmet-
nēs uzieto senlietu starpniecību tiek gūta vienreizēja iespē-
ja ielūkoties bezvārda priekšteču sadzīvē un kultūrā. Un tas 
dod pamatu versijai, ka Kurzemē pie Baltijas jūras vienmēr 
ir dzīvojuši savam laikam bagāti un gudri ļaudis, nevis tumši 
pagāni, kam kultūru maisiem vien klāt nesuši iekarotāji no 
Rietumiem un Austrumiem, kā mums savulaik mācīts un rei-
zēm arī tagad tiek apgalvots.

“Vecāku un vecvecāku stāsti, kaut kāda iedzimta sestā 
maņa man jau kopš mazotnes ļāva nojaust, ka neesam 
nekāda mūžam verdzināta bāreņu tauta. Ka esam līdzvērtīgi 

Mūžu 
neatkarīgais 
romantiķis
Ja taisnība apgalvojumam, ka veselīga pašironija 
ir drosmes un talanta apliecinājums, tad Ventspils 
jūrnieka Censoņa un Puzes saimniekmeitas Aus-
mas dēlam Uldim Ābiķim gan viena, gan otra ir 
pāri malām. Atskatoties uz sava   mūža visai rai-
bo gājumu, viņš pasmīn:  “Jā, jaunībā sūdus – pēc 
tā laika kritērijiem –  esmu vārījis un maisījis. Un 
daudz. Un vairākkārt.  Bet, ja es nebūtu darījis tā, 
kā darīju, tālāko dzīvi staigātu kā morāli pašizrū-
nījies. Tā būtu gļēvulība, un to es sev nepiedotu 
nekad. Neesmu soģis, bet arī citus pēc tāda pat 
mēra vērtēju, un daudzi manam sietam izbirst 
cauri. Neslēpju, ka esmu nelabojams romantiķis 
un fantazētājs, ka cilvēku un sabiedrības uzve-
dībā meklēju ideālo. Esmu simtiem reižu “ap-
lauzies” skarbajā realitātē, bet palieku optimists. 
Citāds nemāku būt.”

citiem un par tādiem atkal gribam tikt un kļūsim, kad izdo-
sies atbrīvoties no svešās varas,” Uldis pasmaida, ka tādiem 
vārdiem viņš padsmitnieka gados atklāti nav runājis pat vien-
audžu vidū, bet apziņā attieksme pret toreizējo iekārtu vei-
dojusies tieši tāda. 

NAV KO “LEKTIES” PRET KARA KUNGU
Nav bijis ilgi jāgaida, kad par “mutes palaišanu” dabūjis pa 

galvu. Sākumā vēl ne tiešā nozīmē. 
“Vidusskolas gados nokļuvu pie lieliska trenera, daudz-

cīņnieka Maigoņa Pūliņa. Sportot man paticis vienmēr, bija 
panākumi dažādās disciplīnās pilsētas un pat valsts mērogā. 
Mērķēju uz iekļūšanu armijas sporta klubā, kad mani paņems 
dienestā, jo tur tolaik treniņiem bija visnotaļ pieņemami ap - 
stākļi. Taču mani “krievos parāva”, pirms vēl biju beidzis 
vidusskolu. Un nepavisam ne uz turieni, kur gaidīju. Uz medi-
cīnisko komisiju kara komisariātā ierados ar tolaik moderni 
kuplu frizūru un tūlīt izpelnījos kara komisāra aizrādījumu, 
ka neesmu matus nodzinis uz nullīti. Uz ko diezgan izaicino-
ši atbildēju: kāpēc gan izspokot galvu, ja vēl nemaz neesmu 
iesaukts? Tas viņam nepatika: “Pārgudro te  gribi tēlot? Pie 
“baltajiem lāčiem” sagribējies?” Militāristu žargonā tas nozī-
mēja dienestu Padomju Savienības galējos ziemeļos, kaut kur 
aiz Polārā loka. Atbildēju, ka no baltajiem lāčiem nebaidos, 
esmu tos redzējis Rīgas Zooloģiskajā dārzā. 

Rezultāts likumsakarīgs: mani nozīmēja dienēt Urālos, tā 
saucamajā celtniecības bataljonā Soļikamskas pilsētā. Parasti 
uz šādām karaspēka daļām sūtīja veselībā vārgākus puišus ar 
zemu izglītību, bet man bija gan sportiskais rūdījums, gan tur-
pat jau pabeigta vidusskola. Tas bija smags mājiens ar mietu 
turpmāk nepalaist muti, ko būtu sapratis jebkurš normāls cil-
vēks. Man pašlepnums laikam bija virs vidējā, tāpēc turpinā-
ju “lekties” arī armijas celtnieku vienībā, kur bija savākti ne 
jau tie labākie Krievuzemes dēli. Daudzi no viņiem pirmo reizi 

bija tikuši ārpus savas “ģerevņas”, bet mūs, 
baltiešus, par gansiem un fašistiem apsaukā-
ja katrā izdevīgā brīdī. Ar vārdiem ko pierādīt 
bija bezcerīgi, nācās  kauties. Vienā tādā reizē 
dabūju pa galvu ar ugunsdzēsēju ķeksi, vaja-
dzēja gulēt slimnīcā. Uzrakstīju raportu kara 
prokuratūrai, lai vainīgos sodītu. Komandieris 
negribēja šmuci, kas skartu arī viņa mundie-
ri, solīja mani demobilizēt pirms termiņa, ja 
likšos mierā. Nelikos. Sitējus sodīja, bet no 
manis mēģināja tikt vaļā citādā ceļā. 

Kad līdzīgā veidā sāka ņirgāties par kādu 
azerbaidžāni un es dienesta biedra aizstāvī-
bai vērsos pie daļas komandiera, viņš sāka 
runāt par manu pārāk jūtīgo nervu sistē-
mu un tēvišķīgi ieteica tos paārstēt hospitā-
lī. Nelaba nojauta radās, kad mani uz turie-
ni pavadīt tika norīkoti trīs vīri. Izrādījās, ka 
solītā hospitāļa vietā esmu nogādāts psihiat-
riskajā slimnīcā. Par tālāko ne visu varu pat 

atcerēties, jo ar stipriem medikamentiem mani līdz dienesta 
beigām mēģināja pārvērst par “dārzeni”. Pēc demobilizāci-
jas vajadzēja gadu, lai savāktos, bet karaklausības apliecībā 
ierakstītā diagnoze vēlāk liedza atrast jēdzīgu darbu ostā, vai, 
kā gribēju, izmācīties par ūdenslīdēju. Nav ļaunuma bez labu-
ma: starp citiem gadījuma darbiem mēģināju piestrādāt par 
racēju arheoloģijā, un tā izrādījās pilnā loze,” arī šajā situācijā 
Uldis saskata gaišo maliņu. 

SARKANAIS KAROGS UN NĀVE
Uldis nobrīdina nepārprast: viņam nav sliktu vārdu pret 

krieviem kā tādiem, it īpaši sibīriešiem Vēl vairāk, viņa pirmā 
sieva Nadežda, sibīrietes un uz turieni izsūtītā karēļu disiden-
ta meita, iepazīta tieši dienesta laikā un pēc atbraukšanas 
uz Latviju dāvājusi Uldim brīnišķīgu pirmdzimto Anitu, tagad 
sekmīgu finansisti. Diemžēl Baltijas mitrais klimats Nadjai, 
sievietei ar aktrises un dziedātājas talantu, bijis par stip-
ru, viņa apglabāta Ventspils Meža kapos. Ar nākamo sievu 
Skaidrīti iepazinies Puzē, kur dzīvojis un kādu laiku pat vie-
tējo kolhozu vadījis viņa vectēvs no mātes puses  Andrejs 
Akmeņkalns.

“Pie vectēva un vecmāmiņas Idas  dzīvojos jau agrā bērnī-
bā un mēģināju viņus un savus vecākus iztaujāt, kāpēc man 
tikai viens vectēvs, bet pārējiem parasti ir divi. Jēdzīgu atbil-
di nesaņēmu, jo uz šādiem jautājumiem bērniem toreiz cen-
tās neatbildēt. Jau pieaudzis pats noskaidroju, ka otrs vectēvs 
Emīls Ulmaņa laikā bijis dzelzceļa policists un pēc padomju 
okupācijas armijas ienākšanas norāvis Ventspils stacijā izkari-
nāto sarkano karogu. Par to sākumā turēts cietumā Ventspils 
pilī, pēc tam aizvests uz Krieviju, kur Novosibirskā pēc gada 
nošauts. Tas trakais raksturs man laikam no viņa. Ja padom-
ju laiki turpinātos, mani droši vien sapūdētu cietumā vai noš-
pricētu psihenē,” Uldis stāsta par saviem nākamajiem gājie-
niem, kas viņa ironiskajā izklāstā izklausās pat humoristiski, 
bet patiesībā bijuši gana traģiski. 

DONKIHOTS PRET REŽĪMU
“Jau precēta vīra kārtā un divu meitu tēvs būdams – ar 

Skaidrīti mums dzima Sibilla, tagad strādā par skolotāju –  
izdomāju, ka vajadzētu taču glābt no iznīcības netālo Puzes 
baznīcu. Neesmu ticīgais, tas bija Atmodas jausmās pausts 
donkihota protests pret varu, kas netiešā veidā izklīdināja 
stipru vietējo draudzi un seno dievnamu nolēma lēnai iznīcī-
bai. Sāku tīrīt piegružojumu, balsināt telpas, bija doma iekš-
pusē uz sienas uzzīmēt sarkanbaltsarkanā karoga motīvu, 
bet čekisti un milicija mani pieklājīgi “noņēma no trases”. 
Vēl mēģināju spirināties, tolaik jau biju iesaistījies piemi-
nekļu aizsardzības sistēmā – devos pie Imanta Ziedoņa, viņš 
tolaik braukāja arī pa Kurzemi un rakstīja par šejienes prob-
lēmām. Lai taču ar savu vārdu iestājas par kultūras un arhi-
tektūras vērtībām, 1692. gadā celtā un acu priekšā  brūkošā 
dievnama glābšanu! Diemžēl Ziedonis nebija tik traks, kā es...  

Puzē, vecvecāku aprūpēts.
Uldis ar frizūru, kuras dēļ draudēts 
aizsūtīt “pie baltajiem lāčiem”
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Decembra sākums atnesa nepatīkamu ziņu – reģistrēti četri šosezon pirmie gripas 
klīniskie gadījumi.  Saslimšanas gadījumu skaits varētu pieaugt decembrī, savukārt 
epidēmisks pacēlums varētu būt vērojams janvāra sākumā. Pagaidām nav ziņu par 
to, ka šī gripas sezona būtu ar kaut ko īpaša, tomēr gripas sezonai tuvojoties un jo 
īpaši tās laikā jābūt uzmanīgiem. Pērn gripas dēļ dzīvības zaudēja 76 cilvēki. Visbīs-
tamākās ir gripas komplikācijas, tādēļ lai tās nepieļautu, svarīgi ir gripu atpazīt un 
ārstēšanos uzsākt jau pašā saslimšanas sākumā. "Ventspilnieks.lv' skaidro, kā atšķirt 
saaukstēšanos no gripas un kā gripas sezonas laikā sevi pēc iespējas pasargāt. 

Jaunais gads ventspilnieku ikdienas dzīvē nesīs nelielas, tomēr pārmaiņas mājsaim-
niecību budžetā: sākot ar 2018. gada 1. februāri, Ventspils pilsētā par 11% paaugsti-
nāsies maksa par sadzīves atkritumu apsaimniekošanu.

Smagos noziegumos apsūdzēto un no Ventspils pilsētas pašvaldības priekšsēdētāja 
pienākumu pildīšanas atstādināto Aivaru Lembergu izvaicās tā dēvētajā “oligarhu 
lietas” parlamentārās izmeklēšanas komisijā nevis pēc gadu mijas, bet gan vēl 
pirms Ziemassvētkiem – 18. decembrī. Tā nolemts kārtējā komisijas sēdē.

Ventspilnieki maksās  
par atkritumu savākšanu 
par 11% dārgāk

Lembergam neļaus “oligarhu lietas” 
komisijā izplūst runas plūdos

T 
o, ka maksa par atkritumu savāk-
šanu pieaugs, kļuva skaidrs jau 
šoruden, jo par to brīdināja pašval-
dības uzņēmums “Ventspils labie-
kārtošanas kombināts”. Kā pavēstī-

ja uzņēmumā, tarifa pieaugums skaidrojams 
ar grozījumiem “Atkritumu apsaimniekoša-
nas likumā” un ik gadus strauji pieaugošā 
dabas resursu nodokļa likmes rezultātā, kā 
dēļ maksa par sadzīves atkritumu apsaim-
niekošanu šogad ir nācies pārskatīt – lik-
mes ir pieaugušas, līdz ar to tas ietekmēs 
arī ventspilnieku izmaksas par atkritumu 
apsaimniekošanu.

Kopumā atkritumu apsaimniekošana pie-
augs par 11 % un turpmāk būs noteikts 
10,85 eiro par kubikmetru. Līdz šim noteik-
tais tarifs bija 9,78 eiro par kubikmetru. 

Tas nozīmē, ka daudzdzīvokļu dzīvojamo 
māju iedzīvotājiem par vienu personu mēnesī 
turpmāk no 1. februāra būs jāmaksā 1,54 eiro, 
ieskaitot pievienotās vērtības nodokli (PVN), 
bet individuālo māju iedzīvotājiem un juri-
diskām personām par viena 240 litru tilpuma 

konteinera izvešanu – 3,15 eiro, ieskaitot PVN.
Pašreizējais sadzīves atkritumu apsaimnie-

košanas tarifs Ventspils pilsētā ir spēkā kopš 
2013. gada.

“Ventspils labiekārtošanas kombināts” 
norāda, ka šī tarifu maiņa būtu arī īstais laiks, 
lai ventspilnieki aizdomātos par savu ieradu-
mu maiņu un pievērstu uzmanību atkritumu 
šķirošanai. Tas viennozīmīgi ļaus samazināt 
ikviena klienta izdevumus par sadzīves atkri-
tumu apsaimniekošanu, norāda uzņēmums 
un atgādina, ka Ventspils pilsētā ir izveido-
ti divi šķiroto atkritumu savākšanas laukumi 
– Siguldas ielā 8a un Jēkaba ielā 47. Tāpat 
pilsētā ir izvietoti daudzi atkritumu šķiroša-
nas konteineri speciāli stiklam un plastmasas 
pudeļu un trauku izmešanai.

“Ventspilnieks.lv” jau ziņoja, ka kopš šī 
gada 1. oktobra Ventspils reģiona sadzīves 
atkritumu poligonā “Pentuļi” tarifs par nešķi-
rotu sadzīves atkritumu apglabāšanu pieau-
ga par 36%. Izmaiņas Dabas resursu nodokļa 
likumā nosaka, ka sākot ar 2018. gadu likme 
pieaugs no 25 līdz 35 eiro par tonnu. 

K 
omisijas vadītāja Inguna Sudraba 
kārtējā notikušajā komisijas sēdē 
skaidroja deputātiem, ka apjomī-
gajā un ilgā tiesvedībā esošajā 
A.Lemberga krimināllietā decem-

brī nav paredzēta neviena tiesas sēde, tāpēc 
laiks ir jāizmanto lietderīgi un mūždien 
tiesvedībās aizņemtais A.Lembergs ir jāai-
cina uz komisijas sēdi un jāizvaicā jau 18. 
decembrī. 

Komisijas deputāts un I.Sudrabas oponents 
Andrejs Judins gan bija skeptisks un iebilda 
par A.Lemberga aicināšanu uz 18. decem-
bra sēdi. Viņš norādīja: zinot, kā A.Lembergs 
parasti nekaunīgi uzvedas tiesā un, baidoties, 
ka viņam ir “vājība” gari diskutēt, A.Judins 
aicināja formālajai Ventspils pilsētas domes 
priekšsēdētāja iztaujāšanai veltīt pilnīgi atse-
višķu komisijas sēdi. I.Sudraba gan apgal-
voja, ka esot jau ar A.Lembergu vienojusies 
par to, ka viņš savu viedokli izklāstīšot mak-
simums 20 minūtēs. Kā uzsvēra komisijas 
vadītāja, kuras darbs bieži ir radījis kritiku 
no sabiedrības puses un jo īpaši no A.Judina, 
personu uzklausīšana ir vadāms process. 
Deputāti piekrita ierosinājumam, nolemjot, 

ka A.Lembergu izjautās 18. decembrī un viņš 
tiks uzklausīts kā pēdējā uzaicinātā perso-
na, acīmredzot rēķinoties, ka saruna ar sma-
gos noziegumos apsūdzēto Ventspils domes 
deputātu varētu ieilgt.

Zīmīgi, ka piedalīties 18. decembra komisi-
jas sēdē ir uzaicināti arī bijušais premjers un 
viens no trim t.s. oligarhiem Andris Šķēle, kā 
arī Aināra Šlesera tuvs kompanjons – uzņē-
mējs Viesturs Koziols un bijušais AS “Diena” 
padomes vadītājs Aleksandrs Tralmaks.

“Ventspilnieks.lv” jau ziņoja, ka Rīgas 
apgabaltiesa decembra sākumā nolēma 
noraidīt visus smagos noziegumos apsū-
dzētā A.Lemberga iebildumus un lūgumus, 
un nolēma sākt tiesas debates tā dēvēta-
jā A.Lemberga krimināllietā. Tiesa noteica 
divu mēnešu sagatavošanas laiku debatēm. 
Nākamā tiesas sēde šajā lietā ir nozīmēta 
2018. gada 5. februārī.

Tikmēr uz parlamentārās izmeklēšanas 
komisijas nākamajām sēdēm nolemts aici-
nāt bijušās Korupcijas novēršanas un apkaro-
šanas biroja (KNAB) amatpersonas Jutu Strīķi 
un Juri Jurašu, kā arī atkārtoti vienu no trim 
t.s. oligarhiem – Aināru Šleseru. 

Uzmanību! 
Reģistrēti pirmie gripas gadījumi

KAS IR GRIPA? 
Gripa ir akūta, īpaši lipīga elpošanas orgā-

nu vīrusu infekcija. Gripai raksturīgi parādīties 
pēkšņi, un visizplatītākie pirmie simptomi ir 
paaugstināta ķermeņa temperatūra, drebu-
ļi, drudzis, galvassāpes, nespēks, sāpes acīs, 
muskuļos, kaulu laušanas sajūta. Pēc tam 
parādās kakla sāpes, sauss klepus. Šī infek-
cijas slimība no citām  atšķiras ar ātrumu, ar 
kādu tā izplatās. Ar gripu saslimst katrs des-
mitais pieaugušais un katrs trešais bērns.

Gripu izraisa vīruss, kas no citiem atšķiras 
ar savu mainīgumu. Uz tā ārējā apvalka atro-
das antigēni, kas katru gadu ir citādākā kom-
binācijā. Kad vīruss nokļūst cilvēka organis-
mā, pret šiem antigēniem izstrādājas vielas. 
Tomēr antivielas, kuras izveidojušās iepriek-
šējā sezonā, vairs neder nākamās sezonas 
gripas vīrusam, tāpēc iespējamība saslimt 
saglabājas.

Gripas infekcijas avots ir slims cilvēks, 
kas klepojot, šķaudot, runājot vai smejoties 
apkārt rada mākoni ar augstu vīrusu koncen-
trāciju. Pēc kārtīgas nošķaudīšanās vīrusi var 
izplatīties pat sešu metru attālumā un atras-
ties telpas gaisā apmēram 30 minūtes. Ja tie 
nosēžas uz mēbelēm vai citiem priekšme-
tiem, savu dzīvotspēju gripas vīrusi saglabā 
vairākas dienas. Var inficēties arī ar priekš-
metiem, uz kuriem ir slimā cilvēka deguna 
un rīkles izdalījumi. Tāpēc gripas epidēmijas 
laikā ieteicama bieža telpu vēdināšana, mitra 
uzkopšana un UV apstarošana.

JA ESAT SASLIMIS, PALIECIET MĀJĀS!
Saslimušie ir infekciozi 24 stundas pirms 

gripas slimības sākuma un līdz pat simpto-

mu izzušanai.  Pirmās divas līdz piecas die-
nas pēc saslimšanas cilvēka organisms ir kā 
gripas vīrusa perēklis un ir bīstams apkārtē-
jiem. Ja nav komplikāciju, slimība ilgst nedē-
ļu. Šo laiku vajadzētu pavadīt mājās, jo bīs-
tama ir nevis pati slimība, bet komplikāci-
jas, ko tā var radīt. Biežākās komplikācijas ir 
bronhīts un pneimonija. Pneimonijas simpto-
mi ir līdzīgi gripai, taču tie ir smagāki. Klepus 
kļūst biezāks un ar krēpām, turpinās drudzis. 
Var parādīties sāpes krūtīs. Vecākiem cilvē-
kiem (pēc 65 gadiem) komplikāciju risks ir 
daudz lielāks. 

Ja slimība noris bez sarežģījumiem, nedē-
ļas līdz desmit dienu laikā pašsajūta un vese-
lības stāvoklis jūtami uzlabojas. Tomēr vēl 
pāris nedēļas pēc gripas izslimošanas var 
saglabāties nervozitāte, nogurums, enerģijas 
trūkums. Gripas izārstēšanai svarīga ir atpūta, 
miers un daudz miega. Gultas režīms jāievē-
ro trīs līdz piecas dienas. Tas ir īpaši svarīgi, 
lai gripas infekcija neizraisītu tādas sekas kā, 
piemēram, sirds muskuļa iekaisumu. Jādzer 
daudz šķidruma, vēlams divi līdz trīs litri 
dienā – ūdens, tējas, sulas. Vajadzētu ēst ķip-
lokus un sīpolus, daudz C vitamīna.

KĀ ATŠĶIRT GRIPU 
NO SAAUKSTĒŠANĀS?

Lai gan daudzi simptomi abām slimībām 
ir līdzīgi, tomēr tās ir viegli atšķiramas. 
Saaukstēšanās gadījumā drudzis var nebūt 
vispār, ja ir – neliels un viegls, savukārt gripa 
parasti plosās ar paaugstinātu ķermeņa tem-
peratūru, pat 39° – 40°C, kas ilgst vairākas 
dienas. Saaukstējoties var būt nelielas ķer-
meņa un acu sāpes vai nebūt vispār, bet gri-

pas gadījumā tās ir izteiktas un stipras, ķer-
menis ir noguris, cilvēks jūtās „salauzts”. 
Slimojot ar gripu, jūtams izteikts vājums, kas 
ilgst arī pēc atveseļošanās, slimības sāku-
ma posmā pat pilnīgs spēku izsīkums, savu-
kārt saaukstēšanās gadījumā var būt neliels 
nespēks un tikai slimības pirmajās dienās. 
Saaukstēšanās laikā izteikti novērojamas 
iesnas, aizlikts deguns, kakla sāpes, gripas 
laikā tas var būt, taču retāk. Saaukstējoties 
biežāks ir sauss klepus un viegla diskomfor-
ta sajūta krūtīs, gripas laikā klepus un dis-
komforta sajūta krūtīs kļūst arvien stiprāki un 
izteiktāki. Gripu var pavadīt spēcīgas galvas-
sāpes, pat reiboņi.

VAKCINĒTIES VAI NEVAKCINĒTIES?
Potējoties pret gripu, mākslīgi veidojas 

imunitāte. Organismā ievada vakcīnu, kas 

satur novājinātu gripas vīrusu, kas organismā 
radīs antivielu izstrādi, bet neizraisīs saslim-
šanu. Vakcīna iedarbojas septiņu līdz četrpad-
smit dienu laikā. 

Gripas vīrusa mainīgās dabas dēļ vakcī-
nu katru gadu izstrādā no jauna un katru 
gadu pirms gripas sezonas sākšanās vakci-
nācija jāatkārto. Vakcinācija īpaši ieteicama 
cilvēkiem, kuri sasnieguši 60 gadu vecumu; 
pieaugušiem un bērniem (vecākiem par 6 
mēnešiem), kuri pieder augsta riska grupai. 
Personām, kas slimo ar hroniskām elpceļu 
un sirds un asinsvadu slimībām, nieru un 
asins saslimšanām, metabolām saslimša-
nām, piemēram, cukura diabētu un visiem, 
kuriem ir cieša saskare ar augsta riska gru-
pas slimniekiem. Vakcinācija nav ieteicama 
cilvēkiem, kuriem ir putnu olbaltumvielu 
nepanesamība. 
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 turpinājums no 3. lpp.

Gada inflācija sasniegusi 2,7%
Vidējais patēriņa cenu līmenis gada laikā 
palielinājies par 2,7 %, liecina Centrālās 
statistikas pārvaldes dati. Precēm cenas 
pieauga par 2,7%, pakalpojumiem – par 
2,9%. Lielākā ietekme uz cenu kāpumu 
bija pārtikai un bezalkoholiskajiem dzērie-
niem, dažādu preču un pakalpojumu gru-
pai, veselības aprūpei.

Nesamazinās 5% barjeru
Saeimas deputāti noraidījuši parlamentā-
rieša Gunāra Kūtra ierosinājumu Saeimas 
vēlēšanās samazināt ievēlēšanas barje-
ru parlamentā no 5% līdz 3%. Deputāti 
arī noraidīja ierosinājumu ļaut balsotājiem 
vēlēšanu zīmē papildus ierakstīt kandidā-
tus no citiem tajā pašā vēlēšanu apgabalā 
pieteiktajiem kandidātu sarakstiem.

Vienīgi Latvijā sviests kļūst 
arvien dārgāks
Lai gan Eiropas Savienībā (ES) sviesta cenas 
strauji sāka pazemināties jau septembrī, 
Latvijā, pretēji tendencēm ES, sviesta cena 
turpināja pieaugt, oktobrī sasniedzot vidēji 
5,89 eiro kilogramā. Tas bija par 87% vai-
rāk nekā pirms gada. ES valstīs sviesta cena 
ir vidēji par 25% augstāka nekā pērn.

Pa dzelzceļu pārvadā mazāk
Šī gada deviņos mēnešos, salīdzinot ar 
2016.gada deviņiem mēnešiem, ar saus-
zemes un cauruļvadu transportu pārvadāto 
kravu apjoms ir pieaudzis par 2,3 miljoniem 
tonnu jeb 2,7% un kravu apgrozība – par 
3%, liecina Centrālās statistikas pārvaldes 
dati. Kravu pārvadājumi pa dzelzceļu sama-
zinājās par vienu miljonu tonnu jeb 2,8%, 
bet kravu apgrozība pieauga par 1,1%.

Izjūt problēmas ar 
darbaspēka atrašanu
61,2% uzņēmēju jau izjūt problēmas ar 
kvalificēta darbaspēka atrašanu, bet vairāk 
nekā piektdaļa paredz, ka tādas drīzumā 
gaidāmas. To aptaujājot 225 uzņēmumu 
vadītājus secinājusi Latvijas Tirdzniecības 
un rūpniecības kamera. Jau līdz šim 53,8% 
komersantu nav varējuši atrast piemērotu 
darbaspēku. 

Čekas maisus rosina nodot 
arhīvam
Lai novērstu šķēršļus bijušās Valsts drošī-
bas komitejas zinātniskās izpētes komi-
sijas darbam, Totalitārisma seku doku-
mentēšanas centra rīcībā esošie doku-
menti jeb “čekas maisi”, kas patlaban 
atrodas Satversmes aizsardzības birojā, 
varētu tikt pārcelti uz Valsts arhīvu. To 
paredz Nacionālās apvienības sagatavots 
likumprojekts.

Eksporta pieaugums  
šogad 9,6%
Šī gada 10 mēnešos Latvijas ārējās tirdz-
niecības apgrozījums sasniedza 20,95 mljr. 
eiro, kas ir par 13,0% vairāk nekā līdzīgā 
laika posmā pērn. Eksporta vērtība bija 
9,33 mljr. eiro un tas ir palielinājums par 
9,6%, bet importa – 11,62 mljr. eiro un tas 
ir kāpums par 16,0%.

Stingrāk uzraudzīs atkritumu 
pārvadājumus
Saeimas atbalstītie grozījumi atkritumu 
apsaimniekošanas likumā paredz noteikt 
stingrākas prasības apsaimniekotājiem, 
kuri Latvijā ieved sadzīves atkritumus pār-
strādei. Turpmāk par šādu atkritumu ieve-
šanu apsaimniekotājam būs jāpaziņo pirms 
pārvadājuma uzskaites, lai vieglāk varētu 
veikt kontroli un pārbaudes un izvairīties 
no draudiem videi un iedzīvotājiem.

LATVIJĀ

Teicu viņam, ka iešu uz Fizkultūras institūtu, 
mēģināšu šim mērķim  sadumpot studentus, 
bija tur man daži pazīstami cilvēki. Notrāpīju 
momentu, ierados auditorijā un vispirms godī-
gi paziņoju: lai viņi nebaidās, ja pēc piecām  
minūtēm pēc manis ieradīsies cilvēki baltos 
halātos un miliči. Izteicu viņiem savu aicināju-
mu, un tiešām – piesauktie tūdaļ bija klāt un 
aizveda mani vispirms uz Tvaika ielu Rīgā, pēc 
tam uz psiheni Jelgavā. Gads piespiedu ārstē-
šanas, vēl trakākā režīmā nekā Soļikamskā. 
Kad no turienes izrakstīja, nemācēju apstāties. 
Vēl bija spēks un saprāts aizbraukt uz institūtu, 
sameklēt cilvēku , kas toreiz mani “nostučīja” 
un vienkārši paskatīties uz viņu. Bija pretīgi,” 
Uldis klusējot pašūpo galvu. 

ATSITIENI PRIVĀTAJĀ DZĪVĒ                      
Personīgajai dzīvei tādi pavērsieni par labu 

nav nākuši, ar Skaidrīti izšķīries. Kā nu varē-
jis, centies neattālināties no bērniem. Iespēju 
robežās mēģinājis viņus atbalstīt, kaut vai ar 
padomu. Palīdzējuši radi, arī paši bērni vāku-
ši cits citu. Vēlāk iepazinies ar Ingu, pasaulē 
nākušas vēl divas meitas, Agija un Undīne. 
Agija ir filoloģe, jau savā dzīvē, Undīne vēl 
mācās, būs dizainere. 

“Laikam jau ne tikai varai jebkurās tās 
izpausmēs esmu kaitīgs. Laikam arī sie-
vietēm mans raksturs ilgi nav paciešams. 
Nezinu, vai un kā nākotnē ar to samierināsies 
tagadējā līdzgaitniece Rita,” uz iepriekšējo 
dzīvi Uldis raugās pašironiski, tanī pat laikā 
atzīstot, ka mūža gadi un politiskā situācija 
valstī pēdējā laikā  viņu  noskaņo uz zināmu 
rāmumu un stabilitāti arī attiecībās. Nav vairs 
arī agrāk tik sāpīgi gruzdošās tieksmes pēc 
taisnīguma, jo to it kā atrisina 2013. gadā 
pieņemtais likums par padomju laikā psihiat-
riskajās slimnīcās nepamatoti ievietoto per-
sonu reabilitāciju. Atrisina “it kā”, jo līdz rea-
bilitācijai cietušajam jāiet cauri mokošai un 
ilgai procedūrai, labākajā gadījumā atlikuša-
jai dzīvei panākot vien morālo gandarījumu, 
bet kādreiz zaudētās darba un karjeras iespē-
jas tik un tā vairs nav atgūstamas,” Uldis 
šaubās, vai ar to maz vērts noņemties, taču  
neizskatās apstākļu salauzts, viņā samanā-
mas jaunu prioritāšu iezīmes. 

IDEJA ATSKATAM UZ PADARĪTO
“Neesmu atmetis domu uzrakstīt grāma-

tu, taču ne par personīgajiem pārdzīvoju-
miem, bet par laikmetu, kas tos izprovocēja, 
par cilvēku cildenumu un zemiskumu, dros-
mi un gļēvulību, ko esmu redzējis totalitāris-
ma un pārmaiņu laikā. Jo nav taču izslēgts, 
ka nākamās paaudzes ko tādu atkal nepie-
dzīvo. Nedomāju, ka es uzrakstīšu ģeniālus 
šādu situāciju definējumus un  vispārināju-
mus, tādus jau ir sacerējuši dižgari, bet man 
šķiet svarīgi tikt skaidrībā, cik adekvāti pats 
uz tādiem esmu reaģējis. Un varbūt palūgt 
piedošanu tiem, kurus savā ceļā esmu ne no 
ļauna prāta kaut kā sāpinājis,” Uldis piebilst, 
ka uz papīra izliekamas joprojām prasās arī 

dzejas rindas. Agrāk tās rakstījušās vairāk, arī 
publicētas, tagad viņš uz vārsmošanu raugo-
ties daudz atbildīgāk un trīsreiz piedomājot 
pie katra vārda. 

Un, protams, šajā nosacītajā rezumējumā 
būtu vieta pārdomām par arheoloģiju. Gan 
par to, ko viņš šajā sirdsdarba jomā tomēr 
padarījis un sasniedzis, gan atskats uz nemā-
kulībām un pat ļaunprātību, kas šajā ziņā 
Ventspilī celtniecības un labiekārtošanas darbu 
gaitā pieļautas. Un varbūt ieskicēt gana mis-
tisko intuīcijas lomu jaunu izrakumu vietu 
noteikšanā un senlietu meklēšanā, ko pie-
dzīvojis personīgi. Apstiprinājumam viņš rāda  
nesen Ventspils novadā kādā lauksaimniecī-
bas vajadzībām izmantojamā teritorijā atras-
tus priekšmetus, starp kuriem ir fragmentāri 
saglabājies bronzas gredzens, bronzas aproces 
daļa, tirdzniecībā senlaikos izmantots atsva-
riņš, kāda keramikas trauka lauska. Pēc nodo-
šanas muzejam tos vēl vērtēs speciālisti, bet, 
pēc Ulda Ābiķa domām, atradumi ir aptuveni 
septiņi simti gadu veci un, visticamāk, bijuši 
tagad pārartajos kuršu ugunskapos.

Pirms apmēram desmit gadiem, privātu 
sponsoru atbalstīts, Uldis Puzes pagasta teri-
torijā uzgājis apliecinājumu agrāk nezināmai 
purva rūdas kausētavai, kura tur darbojusies, 
iespējams, no XII līdz XIII gadsimtam. Par 
to liecinājuši augsnes virskārtā un arī dziļāk 
uzietie sārņu gabali, kādi rodas kausēšanas 
procesā.  

BRĪNUMAINI IZGLĀBTAIS DEPOZĪTS
Bet vislielākais gandarījums neatkarīga-

jam arheologam esot par to, ka no fiziskas 
iznīcības vai, labākajā gadījumā, pārdoša-
nas ārzemniekiem paspējis izglābt tā sauca-
mo Staldzenes depozītu, par kura vēsturisko 
vērtību vēlāk sarakstīta vesela grāmata. Lūk, 
ko par to 2001. gadā izdevumā "Zinātnes 
Vēstnesis" teicis habilitēts vēstures doktors, 
LZA korespondētājloceklis Andrejs Vasks: 

“Arheoloģija ir nozare, kurā 
jauni un izteiksmīgi atradu-
mi nav retums. Taču tādi, 
kurus var saukt par unikā-
liem, ir īpašs gadījums.  Tāds 
ir Ventspilī, Staldzenes ciemā 
atrastais bronzas laikmeta 
(1500. – 500. g.pr. Kr.) depo-
zīts. Pēc novembra vētrām 
Baltijas jūras viļņu noskalotā 
stāvkrasta nobrukumā vairā-
kus desmitus bronzas priekš-
metu pamanījis Staldzenē 
dzīvojošais J. Girtebāns. 
Savāktās lietas nokļuva kādā 
krāsaino metālu savāktuvē, 
taču laimīgas apstākļu sakri-
tības dēļ ziņa par atradumu 

Mūžu neatkarīgais romantiķis

Kuršu senlietas ( ap 13. gs.), kuras uzartā laukā nesen atradis Uldis Ābiķis.

Ar meitu Anitu.

nonāca līdz VKPAI inspektoram U. Ābiķim...”
Uldis paseno notikumu atstāsta sulīgāk: 

“Man piezvanīja pazīstams jūrkalnietis Ainars 
Rullis. Viņš krāsainā metāla savāktuvē nejau-
ši pamanījis dīvainus bronzas zaļganuma 
priekšmetus, kas varētu būt senlietas, taču 
uzpircējs atteicies sacīt, kā tās pie viņa nonā-
kušas. Drāzos turp, senlietu unikalitāte bija 
acīm redzama. Arī man uzpircējs liedzās 
atklāt, kas tās atnesis, bet interesējās, par cik 
šos lūžņus varētu notirgot ārzemēs.  Nācās 
piedraudēt ar policiju un cietumu, lai uzzi-
nātu, ka ap pieci kilogrami bronzas atstiepis 
un par metāllūžņu cenu viņam pārdevis kāds 
bezdarbnieks vai klaidonis. Tālākais jau noti-
ka sadarbībā ar Ventspils muzeju, atradēja 
norādīto vietu vēlreiz pārmeklēja ar metāla 
detektoru. Pavisam toreiz tika savākti 174 
bronzas priekšmeti 5,6 kilogramu kopsvarā, 
kas tālu pārsniedza visus līdz šim zināmos 
Austrumbaltijas depozītus,” ar gandarījumu 
atcerējās Uldis.  

Tie, protams, ir tikai daži neatkarīgā mek-
lētāja panākumi arheoloģijas lauciņā, un viņš 
tos negrasās pārtraukt, kamēr spēks atļauj 
griezt divriteņa pedāļus. Ar velosipēdu Uldis 
parasti aizminas līdz 20 vai pat 40 kilometru 
attālam, iepriekš izfunktierētam  meža noga-
balam, pilskalnam vai laukam, pieslēdz brau-
camo pie koka un dodas dienu ilgā klejojumā 
pa apkārtni. 

“Neesmu ne šamanis, ne burvis, bet intuīcija 
saka priekšā, kurā tieši vietā senie kurši varētu 
būt gribējuši apmesties un darboties. Reti kļū-
dos, laikam nostrādā cauri paaudzēm saglabā-
jusies kursiskā dabas izjūta. Vientulīgos klejo-
jumos tā atraisās vislabāk,” pārliecināts senat-
nes pētniecības entuziasts. 

Arheoloģiskās uzraudzības darbos Durbē, 
Liepājas rajonā.
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Ventspils hokeja klubs "VENTA 2002" svētdien svinēja svarīgu panākumu Latvijas 
čempionāta 1. līgas spēlē. Ventspilnieki, kuri ir pašreizējie līgas čempioni, izbrauku-
mā sīvā cīņā pamatlaikā ar 5:4 pārspēja principiālos pretiniekus Liepājas SSS.

Jau tradicionāli nepilnu mēnesi pirms gadu mijas Ventspils pilsēta izvērtē aizvadītā 
gada spilgtākos sasniegumus sportā un sumina lielākos veiksminiekus, un tos, kuri 
ar savu pašaizliedzīgo darbu veicinājuši sporta turpmāku sekmīgu attīstību pilsētā. 
Nebija grūti paredzēt, ka galvenās balvas nozīmīgākajās nominācijās atkal pilnībā 
tiks svarcēlāju komandai: par gada sportisti atzina Rebeku Kohu, par gada sportistu 
– Ritvaru Suharevu, bet par gada labākajiem treneriem – abu svarcēlāju audzinātājus 
Eduardu Andruškeviču un Viktoru Ščerbatihu.

2018. gada Phjončhanas ziemas olimpiskajās spēlēs Korejā būs pārstāvēts arī Ventspils pilsētas vārds. Katra sportista karjeras 
galvenajā sapnī – olimpiskajās spēlēs – startēs Ventspilī uzaugušie ātrslidotāji – šorttrekisti Roberts Zvejnieks un Roberto Puķītis, 
bet rezervista vieta paredzēta vēl vienam ventspilniekam – Kārlim Krūzbergam.

11. uzvara sezonā
Kārtējo pārliecinošo uzvaru Latvijas 
Basketbola līgas čempionāta spēlē svi-
nēja BK “Ventspils”, kas viesos ar 90:74 
pārspēja Latvijas Universitātes koman-
du. Ventspilnieki bija pārāki praktiski 
visās spēles komponentēs – gan metie-
nu precizitātē, gan cīņā par atlēkušajām 
bumbām. Pa 14 punktiem guva Maikls 
Brusevics un Tomislavs Gabričs, Māra 
Gulbja rēķinā 12 punkti. Šī ventspilnie-
kiem bija 11.uzvara līdzšinējās 11 spēlēs.

Ar simtprocentīgu bilanci
VK “Ventspils” volejbolisti ar simt-
procentīgu bilanci noslēguši Latvijas 
Nacionālās 1.līgas čempionāta pirmo 
apli. Pašreizējie līgas čempioni gada 
pēdējā spēlē savā laukumā ar 3-1 pār-
spēja "Cēsis". Rezultatīvākais spēlētājs 
Ventspils komandas rindās bija līderis 
Kristaps Šepte, kurš guva 25 punktus. VK 
“Ventspils” septiņās spēlēs zaudēja tikai 
trīs setus. Turnīra līderiem nākamā spēle 
6.janvārī viesos ar SK “Lokomotīve”.

Koļesovam labākā jaunā 
futbolista balva
FK “Ventspils” un Latvijas futbola izla-
ses aizsargs Ņikita Koļesovs atzīts par 
Latvijas virslīgas čempionāta ceturtā, 
noslēdzošā apļa labāko jauno futbolis-
tu. Žurnālistu un visu klubu treneru bal-
sojumā 21 gadu jaunais Koļesovs saņē-
ma vislielāko – 40 balsu atbalstu. Viņš 
maijā debitēja Latvijas nacionālajā izla-
sē un kopā tā laika aizvadījis jau septi-
ņas spēles.

Ventspilnieki LOV sarakstā
Latvijas Olimpiskās vienības (LOV) spor-
tistu sastāvos vasaras sporta veidos 
2018. gadam starp 73 atlētiem ir arī 
12 Ventspils pārstāvji. Galvenajā jeb A 
sarakstā, kurā sportisti saņem vislie-
lāko atbalstu no valsts, ir arī svarcēlā-
ji Rebeka Koha un Artūrs Plēsnieks. B 
sarakstā ir svarcēlāji Ritvars Suharevs un 
Vadims Koževņikovs, vieglatlēti Mareks 
Ārents, Sinta Sprudzāne un Lauma Grīva, 
bet C sarakstā – kanoe airētājs Dagnis 
Iļjins un džudists Vladlens Jarockis. 
Atsevišķs LOV atbalsts ticis vieglatlētiem 
Jānim Leitim, Madarai Palameikai un 
Rolandam Štrobinderam.

Septītais Sēnas ūdeņos
Ventspilnieks Arvis Iļjins 700 airētāju 
konkurencē Parīzē izcīnījis augsto septīto 
vietu pasaulē lielākajās SUP dēļu airēša-
nas sacensībās. “Nautic SUP Paris cros-
sing”, kurās startēja visi pasaulē ātrākie 
SUP dēļu airētāji, A.Iļjins startēja otro 
gadu pēc kārtas. Sēnas upē notikušajās 
sacensībās pērn Arvis ieguva 23. vietu.

Triumfs pašu mājās
Jaunie Ventspils basketbolisti ar uzva-
ru noslēguši dalību savās mājās notiku-
šajā Eiropas Jaunatnes 2.posma turnī-
rā. Septiņu dalībvalstu astoņu komandu 
konkurencē ventspilnieki uzvarēja visās 
spēlēs un izcīnīja zelta godalgas.

Cūkas šņukurs aizceļo 
uz Rīgu
Par tradicionālā Ventspils Ziemassvētku 
kausa izcīņas uzvarētājiem kērlin-
gā kļuva Rīgas kērlingistu komanda 
“ForUs”, kas uzvarēja visās spēlēs un 
ieguva gan kausu, gan īpašo čempionu 
balvu – cūkas šņukuru. Sudrabs Kauņas 
dāmu komandai “Icy Heads”, bet treša-
jā vietā Ventspils kērlinga kluba spēlētā-
ju jauktā komanda “VKK”. Turnīrs notika 
jau 14. reizi.

SPORTA ĪSZIŅAS

Divi ventspilnieki startēs Phjončhanas  
ziemas olimpiskajās spēlēs!

A 
bi šorttrekisti, kurus Latvijas 
Slidošanas asociācija apstiprinā-
ja divām olimpiskajām ceļazī-
mēm, ir neapšaubāmi Latvijas 
šorttreka līderi un izauguši par 

pasaules līmeņa slidotājiem tieši Ventspilī. 

Latvijas šorttrekisti nodrošinājuši divas 
ceļazīmes olimpisko spēļu 1000 metru dis-
tancē, kā arī pa vienai vietai vietai 500 
metru un 1500 metru distancēs. Vēl nav 
pilnībā skaidrs, kurš sportists startēs īsā-
kajā un garākajā distancē. Par to vēl lems 

asociācija, lai līdz janvāra vidum iesnieg-
tu oficiālu pieteikumu Latvijas Olimpiskajā 
komitejā.

Ziemas olimpiskās spēles Phjončhanā 
notiks laikā no 2018. gada 9. līdz 25. feb-
ruārim. 

Trīs vērtīgi punkti Liepājā

Č 
etri vārti tika gūti jau spēles pir-
majā periodā. Kad bija nospēlētas 
septiņas minūtes, Aigars Erķevics 
skaitliskajā vairākumā atklāja 
rezultātu ventspilnieku labā. Taču 

prieki bija īsi, jo jau pēc 21 sekundes liepāj-
nieks Ričards Fomins panāca izlīdzinājumu. 
Spēles 13.minūtē Jānis Golubovičs ar precīzu 
metienu noslēdza ventspilnieku uzbrukuma 
kombināciju, taču mājiniekiem atkal izde-
vās atjaunot līdzsvaru: pusotru minūti pirms 
pārtraukuma ventspilnieku vārtsargu Alenu 
Bergmani pārspēja Mariss Elbrets.

Otrās trešdaļas ceturtajā minūtē Oskars 
Grigulis atkal vadībā izvirzīja ventspilniekus, 

un šāds minimāls pārsvars saglabājās līdz pat 
izšķirošajam trešajam periodam. Jāatzīmē, 
ka perioda vidū emocijas sita tik augstu 
vilni, ka abas komandas nedaudz izplūcās, 
noraidījumus saņēma arī divi ventspilnieki – 
Golubovičs un Grigulis.

Niks Bērziņš trešā perioda sākumā vairāku-
mā panāca viesiem jau divu vārtu pārsvaru. 
Tiesa, priecāties bija pāragri. Pat otrādi, nācās 
krietni panervozēt, jo Liepājas hokejisti atkal 
atjaunoja neizšķirtu – 4:4. Tobrīd bija jāspēlē 
vēl desmit minūtes.

Kad bija vēl jāspēlē sešas minūtes, 
Ventspils klubam atkal bija skaitliskā vairāku-
ma iespēja, un to ar precīzu metienu noslē-

dza Miķelis Pāvelsons. Tie izrādījās uzvaras 
vārti, lai gan mājinieki centās atgūt zaudē-
to un nomainīja arī vārtsargu pret sesto lau-
kuma spēlētāju. Turklāt ventspilnieki trīs no 
pieciem vārtiem guva skaitliskajā vairākumā, 
kas ir atzīstams rezultāts.

Jāatzīmē, ka "VENTA 2002" šajā spēlē bija 
pieteikusi tikai trīs (!) aizsargus... Savukārt 
Grigulis šajā spēlē sakrāja trīs (1+2) punktus.

Pēc šī panākuma ventspilnieki ar 16 punk-
tiem deviņās spēlēs joprojām ir pirmajā vietā, 
taču cieši pa pēdām seko konkurenti: "Mārupei" 
ir 15 punkti astoņās spēlēs, "Lido" un HS "Rīga 
2001' – pa 14 punktiem septiņās spēlēs.

Nākamo spēli Ventspils komanda aizva-
dīs pēc Ziemassvētkiem, kad savā laukumā 
uzņems "Lido" vienību. Šī būs jo īpaši svarīga 
spēle, kurā uzvaras gadījumā varēs jau mierī-
gāk uzelpot turnīra tabulas kopvērtējumā. 

Par gada sportisti atzina Rebeku Kohu, par gada sportistu – Ritvaru 
Suharevu

Visas galvenās balvas atkal tiek svarcēlājiem

Š 
is gads R. Kohai bijis ne mazāk 
veiksmīgs kā iepriekšējais, jo 
nupat ASV viņa pirmo reizi vēsturē 
izcīnīja bronzas medaļu pasaules 
čempionātā pieaugušo konkuren-

cē. 19 gadus jaunās sportistes rēķinā arī otrā 
vieta Eiropas čempionātā pieaugušajiem, 
kā arī kārtējais triumfs Eiropas un pasaules 
junioru čempionātos. Turklāt Rebeka ir izvir-
zīta arī Latvijas Gada balvai sportā kā labā-
kā sportiste.

Artūrs Plēsnieks nupat ASV ieguva sud-
raba medaļu, taču šogad viņš gada spor-
tista balvai netika nominēts, jo kopš Rio 
olimpiskajām spēlēm atlaba pēc nopietna 
pleca savainojuma un operācijas. Toties balvu 
saņēma Ritvars Suharevs. 18 gadus jaunais 
talants šosezon Eiropas čempionātā pieau-
gušajiem svara kategorijā līdz 77 kg izcīnīja 

astoto vietu, uzvarēja Eiropas junioru čem-
pionātā un bija ceturtais pasaules junioru 
čempionātā.

Nešaubīgi kārtējo gadu par labākajiem atzi-
na R.Kohas,R.Suhareva un A.Plēsnieka trene-
ru duetu – Eduardu Andruškeviču un Viktoru 
Ščerbatihu, kuru audzēkņu šogad sasniegtos 
spožos panākumus jau uzskaitījām. 

Gada labākās komandas balvu saņēma 
basketbola klubs “Ventspils”, kas Latvijas 
Basketbola līgas čempionātā izcīnīja sudra-
ba medaļas un iekļuva FIBA Čempionu līgas 
izslēgšanas spēļu pirmajā kārtā.

Cerība sportā šogad ir džudists Vladlens 
Jarockis, kurš šogad Eiropas kadetu čem-
pionātā ieguva bronzas medaļu, uzvarēja 
Latvijas čempionātā, bet Eiropas Jaunatnes 
Olimpiādē ierindojās devītajā vietā.

Nominācijā “Paraugs sportā” uzvarē-

ja Ventspils taek-
vando un kikbok-
sa kluba “Favorīts” 
vadītājs un trene-
ris Igors Likovs, kurš 
ieguldījis milzīgu 
darbu jauno spor-
tistu audzināšanā, 
kuri regulāri gūst 
panākumus Latvijas 
mēroga un starp-
tautiskās sacensī-
bās, kā arī pats rīko 
sacensības. Igors ir 
pieckārtējs Latvijas 
čempions, uzvarējis 
pasaules un Eiropas 
čempionātā.

Gada seniora 
balvu saņēma olimpiskais čempions šķēp-
mešanā Dainis Kūla. Viņš šovasar pirmo reizi 
kļuva par pasaules čempionu šķēpa mešanā 
senioriem, kā arī Eiropas čempionātā izcīnīja 
bronzas godalgu.

Savukārt atzinību par mūža ieguldījumu 
sportā saņēma Astra Hermansone – Ventspils 
1. pamatskolas skolotāja, kura par sporta 
skolotāju šajā skolā sāka strādāt tālajā 1962. 
gadā! Visus 46 darba gadus bijusi uzticīga 
savai pirmajai darba vietai, kā arī strādājusi 
Ventspils sporta skolā par basketbola treneri.

Ventspilnieku simpātiju balvu sportā saņē-
mis kikbokseris Raimonds Martinovskis – 
Eiropas čempionāta un Pasaules kausa izcīņas 
otrās vietas ieguvēs K-1 disciplīnā.

Par sniegto nesavtīgo ieguldījumu Latvijas 
Olimpiskās komitejas ģenerālsekretārs Žoržs 
Tikmers un Latvijas Sporta federāciju pado-
mes prezidents Einars Fogelis pasniedza atzi-
nības zīmes Ventspils Maratona kluba vadītā-
jam Andrim Valertam, Ventspils tenisa kluba 
vadītājam Andrim Šteinhardam un amatie-
ru sporta organizatoram Mārim Bertānam, 
savukārt goda nozīmi “Simtgades liecinieks” 
pasniedza Austrai Reinbergai, kura nākam-
gad atzīmēs savu 90. dzimšanas dienu un 
kura joprojām ir aktīva sportiste! 
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Noskaņoties 
pēdējai 
nedēļai pirms 
Ziemassvētkiem

T 
uvojoties trešajai Adventes 
svētdienai, sestdien plkst. 
15.00 Ventspils baptistu baz-
nīcā notiks jau otrais īpašais 
Adventes laika koncerts nedē-

ļas laikā. Šoreiz šo īpašo koncertu vents-
pilniekiem dāvās Ventspils kamerorķes-
tris, kamerkoris “Ventspils”, kā arī vairāki 
spilgti solisti: vijolnieces Sanita Salmane 
un Jekaterina Rosuščana, čellists Pēteris 
Ozoliņš, tenors Mārtiņš Zvīgulis un diri-
ģents Aigars Meri.

Koncerta ievadā skanēs Semjuela 
Bārbera Adagio, kas uzskatāms par kom-
ponista pazīstamāko skaņdarbu. Tā pirmat-
skaņojums notika pirms teju 80 gadiem 
Ņujorkā. Tas ir viens no mūsdienu laik-
meta pazīstamākajiem skaņdarbiem, kas 
daudz ticis izmantots, piemēram, kino vai 
arī mūsdienu modernās mūzikas aran-
žējumos. Turklāt šis bija viens no nedau-
dzajiem amerikāņu radītiem skaņdar-
biem, kuru ļāva atskaņot un izpildīt PSRS. 
Pēc tam skanēs itāļu baroks – komponis-
ta Arkandželo Korelli “Concerto Grosso 
Op.6/8”, tā otrais nosaukums tulkojumā 
latviešu valodā skan “Radīts Ziemassvētku 
naktij”. Visbeidzot kā trešais izskanēs 
vokālās grupas “Framest” līdera Jāņa Ķirša 
radītais skaņdarbs “The King’s Speech” 
tenoram, korim, stīgu instrumentu orķes-
trim, ērģelēm, sitaminstrumentiem un 
elektronikai. Tas ir spilgts laikmetīgās lat-
viešu mūzikas paraugs, kura saturiskais 
vēstījums cieši saistīts ar pravieša Jonas 
grāmatu Vecajā derībā. Meditatīva apce-
re mijas ar oratoriāliem posmiem, askēze 
kontrastē ar spilgtām, ilustratīvām epizo-
dēm, kas emocionāli spriegi atklāj skaņ-
darba saturu.

Bet vēl pirms sestdienas vakara koncer-
ta jādodas uz Amatu māju, kur šajā nedē-
ļas nogalē lieli un mazi ventspilnieki varēs 
aizrautīgi darboties Ziemassvētku darbnī-
cās. Daudzveidīgās darbnīcas būs atvērtas 
no plkst. 12.00. Kā jau katru gadu, “Senajā 
skolā” darbosies “Piparkūku darbnīca”. 
Citās svētku darbnīcās varēs arī izgata-
vot apsveikumu kartiņas un aromātiskās 
ziepītes, kas svētkos noderēs kā lieliska 
dāvana sev mīļajiem. Bet lai svētku sajū-
tu uzburtu arī savās mājās, noteikti jāap-
meklē galda dekoru un eglīšu rotājumu 
darbnīcas!

Ar savām atvasēm ir vērts doties 
izjust tuvojošos svētkus arī svētdien. 
Tad ceļš jāmēro Ventspils Jaunrades 
nama virzienā. Trešo Adventi Jaunrades 
nams aicina pavadīt klaviermūzikas 
skaņās, kad plkst. 14.00 savas apgū-
tās prasmes īpašā koncertā demonstrēs 
klavierklases audzēkņi. Bet pirmdienas 
vakarā plkst. 18.00 lieli un mazi “Ķipari 
un Pipari” izdziedās Ziemaasvētku īpašo 
programmu. 

 HK “VENTA2002”  
AICINA:

Tiekamies 
Ventspils ledus hallē

SIA “ELEKTRIĶIS”

V.B.”MEŽA SERVISS”

NĀC ATBALSTI SAVĒJOS!!!
Mūs atbalsta:

2017. gada 16. decembrī plkst. 13.15
U-18 komandu spēle

HK Venta2002 – Liepājas SSS

Kā jau iepriekš redzējām, pilsētas centra, 
ko tagad sauc par Siena tirgus laukumu 
un kur atrodas pati lielākā autobusu 
pietura, konfigurācija 100–120 gadu 
laikā nav mainījusies, lai gan no senās 
apbūves nav palicis ne pēdu. Vienīgais 
elements, kas, pārfrāzējot Raiņa vārdus, 
„pastāvējis pārvērsdamies”, ir visiem 
zināmais apaļais kiosks, kurš, patiesību 
sakot, nekad nav bijis apaļš.

Šī nedēļas nogale ir pēdējā pirms 
vieniem no gada visgaidītākajiem 
svētkiem – Ziemassvētkiem. Adven-
tes laiks šogad kalendāro sakritību 
dēļ ir šķietami īsāks nekā citus gadus 
(tā notiek reizi 12 gados, kad Adven-
ta laika pēdējā svētdiena sakrīt ar 
Ziemassvētku vakaru un vienā dienā 
atzīmē gan ceturto svētdienu, gan 
vakarā sāk svinēt Kristus dzimšanas 
svētkus). Un šīs ir pēdējās brīvdienas, 
lai pilnībā noskaņotos svētku sagaidī-
šanai, savas sirdsapziņas izmeklēša-
nai un, protams, vēl pagūtu sarūpēt 
pašrocīgi pagatavotas dāvaniņas un 
kārumus.

Ceļš cauri pilsētai un laikiem VI

Ventspilī?! Tramvaja – papriekš zirgu vilk-
mes, vēlāk elektriskā – līnijas izbūvi ierosi-
nāja domes pilsonisko partiju deputāti, šajā 
sakarā bija veikti vispārējie aprēķini un pat 
projekta uzmetums. Tramvaja līnijai vaja-
dzēja savienot pilsētas centru ar pontontil-
tu, lai atvieglotu nokļūšanu dzelzceļa stacijā. 
Taču no sociāldemokrātiem un citām kreisa-
jām organizācijām ievēlētie domnieki, kuri 
tobrīd domē bija vairākumā, iecirtīgi noraidīja 
ikvienu opozīcijas priekšlikumu, t. sk., arī par 
tramvaju. Lūk, tāpēc Ventspilī tramvaja nav...

Galvenais pasts uz Kuldīgas ielu 26 pārcē-
lās 20. gados. Pirmajā stāvā atradās plaša un 
grezna „operāciju zāle”, kur sūtīja un saņē-
ma vēstules un bandroles, pārdeva pastmar-
kas, aploksnes, dekoratīvās un skatu kartī-
tes, atsevišķā telpā pieņēma telegrammas 
un iekārtoja tālsarunas ar citām pilsētām un 
ārvalstīm. Otrajā stāvā atradās telefonu cen-
trāle. Pasta telpu izvietojums un iekārtojums 
praktiski neskarts pastāvēja līdz astoņdesmi-
tajiem gadiem, kad 1. Maija (tagad Jūras) 
ielā uzcēla jaunu pasta ēku, kas funkcionēja 
gaužām īsu laiku.

Bijusī galvenā pasta ēka ievērojama arī 
ar to, ka pie tās 20. gadu beigās uztaisīja 
Ventspilī pirmo asfaltēto ietvi.

Turpinot ceļu pa Kuldīgas ielu, vērojam 
ainu 3. attēlā. Šis skats ir gluži pazīstams, jo 
viss, kas te redzams, pastāv arī mūsdienās. 

Nu... gandrīz viss, jo bildē redzamā žoga pie 
Lielās ielas krustojuma gan nav (bet tas nav 
sāpīgs zaudējums). Pretējā pusē, kas foto-
grāfijā nav redzama, slejas augstie, greznie 
nami ar numuriem 15, 17, 19 – savulaik res-
pektablu iestāžu (toskait Teodora Antmaņa 
apgāds, rakstāmlietu pārdotava un laikrak-
sta „Ventas Balss” redakcija), smalku veika-
lu un daudzistabu dzīvokļu valstība. Vecākās 
paaudzes ventspilnieki noteikti atceras flī-
zēm izlikto gaļas veikalu, kur 80. gados karā-
jās vien pliki āķi – pirmās brīvvalsts laikā tur 
atradās Augusta Kilarta gaļas un delikatešu 
veikals. Dažas durvis tālāk padomju okupā-
cijas gados bija puķu veikals – pirms kara 
Lodes dārzniecības griezto ziedu, zaļumu un 
stādu tirgotava. Neviens no trim namiem 
padomju varas gados nepiedzīvoja fasādes 
remontu, tāpēc 80. gados izskatījās noplu-
kuši līdz pēdējam. Gatavojoties pilsētas sep-
tiņsimtgadei, 1990. gadā šo ēku fasādes tika 
kapitāli remontētas un krāsotas, līdz ar to 
Kuldīgas iela atguva kaut mazliet no kādrei-
zējās cieņas. 

Starp citu, Kuldīgas ielas posmam no 
Sarkanā tilta līdz pat ģimnāzijai politiskās 
konjunktūras dēļ vairākkārt mainīts nosau-
kums – Vadoņa iela (pēc 1934), Padomju 
iela, Ļeņina iela; jācer, ka, kamēr vien pastā-
vēs šī pilsēta, tās ielu nosaukumi vairs mai-
nīti netiks. 

P 
irmajā attēlā vēlreiz brīdi pakavē-
simies šajā laukumā, un šis brīdis 
ir pagājušā gadsimta trīsdesmito 
gadu vidū. Kreisajā pusē redzamo 
kiosku rotā iespaidīga reklāma, 

kas vēsta – še pārdod papirosus „Famos”, 
20 gabalus par 35 santīmiem! Bez papi-
rosiem, cigāriem un tabakas kioskā, pro-
tams, pārdeva laikrakstus un žurnālus, vēs-
tuļpapīru un... romānus burtnīcās, piemē-
ram, Kurts–Māleres „Mūsu mīla bija grēks”. 
Taču pats interesantākais ir centrā redza-
mais autobuss – tiem laikiem ļoti moderns 
starppilsētu satiksmes transportlīdzeklis. 
Uzraksts lodziņā virs vadītāja kabīnes pauž, 
ka autobuss pārvadā pasažierus maršrutā 
„Ventspils–Kuldīga”. Labajā pusē redzams 
galvenā pasta nams (pie tā mēs vēl atgriezī-
simies) un Raiņa ielas stūris, ko uzskatāmāk 
atklāj otrais attēls.

Tajā redzam pulcējamies gājienam Latvijas 
pirmās brīvvalsts armijas un aizsargu for-
mās tērptus vīrus – visticamāk 15. maijā, ko 
pēc 1934. gadā notikušā, tā sauktā „Ulmaņa 
apvērsuma” svinēja kā Vienības svētkus. 
Muzikanti tumšajos formas tērpos un balta-
jās cepurēs ir Jūras aizsargu diviziona pūtē-
ju orķestris. Savukārt kreisajā malā redza-
mās dāmas ar bērniem stāv pie Ventspilī 
slavenā fotosalona „Konkurencija” durvīm. 
Runājot par Kuldīgas un Raiņa ielas krusto-
jumu, gribas pieminēt 20. gadu laikrakstos 
lasīto polemiku – būt vai nebūt tramvajam 

1.

2.

3.
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A U N S
Darbā uz taviem pleciem gulsies liela atbildība. Ja kaut kas 
nevirzās uz priekšu tā, kā gribētos, atliec uz vēlāku laiku. 

Nevajadzētu pārpūlēties, cīnoties ar vējdzirnavām. Vai arī – meklē 
labākas iespējas, kur vari pakāpties pa karjeras kāpnēm. Prātā rosī-
sies noderīgas un oriģinālas idejas.

V Ē R S I S
Sabiedriskā dzīve sitīs augstu vilni. Cilvēki priecāsies 
tevi redzēt, aicinās uz pasākumiem un prezentācijām. 

Arī pats vari kaut ko rīkot – labi pavadīts laiks un jauni, noderīgi 
sakari. Taču darbā vai biznesā patlaban vēlams neko būtiski jaunu 
neuzsākt. Iespējama aizķeršanās un „piņķerēšanās”.

D V Ī Ņ I
Ja liekas, ka tavs veikums netiek adekvāti novērtēts, tad 
jārunā par algas pielikumu, vai arī jāmeklē labāk atalgots 

amats. Vai varbūt pienācis laiks tā nopietni pievērsties savam biz-
nesam? Padomā, parēķini. Brīvajā laikā pasāc kaut ko kopā ar savu 
otro pusīti, bērniem, radiem, mīļiem draugiem.

V Ē Z I S
Laiks peļņai un izaicinājumiem. Iesaistieties vērienī-
gos projektos un nebīstieties realizēt pārdrošas ide-

jas. Piedāvājumi un iespējas var rasties gluži negaidot, jāprot tikai 
izmantot „viņa augstība Gadījums”. Mājas darbi paliks otrajā plānā, 
vairāk gribēsies kādu brīdi veltīt sev.

L A U V A
Darbā liela spriedze un, jo tuvāk gadumijai, jo trakāk. 
Mazliet piebremzē, un dienu steigā neatstāj novērtā pri-

vāto dzīvi. Mīlestība sildīs sirdi, būsi noskaņots romantiski. Ja tev ir 
otrā pusīte, iepriecini viņu ar mīļu pārsteigumu. Savukārt, ja tikko 
esi iepazinies, nesteidziniet notikumus. 

 
J A U N A V A
Ja būsi līdzsvarā ar sevi, tad arī darbi veiksies raitāk un 
spilgti izpaudīsies tavi profesionālie talanti. Ienākumi 

atkarīgi no spējas strādāt komandā un sadarboties. Necenties 
uzņemties līdera lomu un izrīkot sadarbības partnerus. Mājās pirms 
svētkiem paredzams daudz saimniecības darbu.

S V A R I
Ir vērts papildināt zināšanas un apgūt jaunu pieredzi. 
Labs laiks kontaktu veidošanai, bet nedrīkst ļaut vaļu 

emocijām. Visas situācijas risini ar vēsu prātu. Var rasties pārdo-
mas par sirdslietām. Iedziļināsies situācijās, analizēsi un, iespējams, 
vēlēsies arī kaut ko mainīt. 

S K O R P I O N S
Jāuzmanās pārvērtēt situācijas un uzņemties vairāk, nekā 
spēj paveikt. Patlaban jāturas tālāk no ambicioziem plā-

niem un pārāk vilinošiem piedāvājumiem, jo kaut kas var noiet 
greizi. Vairāk pievērsies mājas darbiem un sirdslietām. Romantiski 
brīži izdaiļos ikdienu un iedvesmos.

S T R Ē L N I E K S
Labprāt veidosi jaunas pazīšanās. Saprašanās ar līdzcil-
vēkiem notiks viegli un nepiespiesti. Ir iespējas nodi-

bināt noderīgus lietišķos kontaktus, kas nesīs labumu ilgtermiņā. 
Mājas dzīve diezgan nemierīga, bet ar plusa zīmi – radiņi jau dzīvos 
svētku noskaņās un gribēs iepriecināt arī tevi.

  
M E Ž Ā Z I S
Ja ir iespējas, paņem atvaļinājumu un dodies tālākā ceļo-
jumā. Paliekot mājās, rēķinies ar to, ka būs daudz pienā-

kumu ģimenē un vajadzēs pievērsties arī pedagoģiskiem jautāju-
miem. Uzklausi un atbalsti savas atvasītes. Ja rodas vēlme pēc jau-
nām zināšanām, piesakies kursos.

Ū D E N S V Ī R S
Saņemsi ielūgumus uz pasākumiem, taču izvērtē to lietde-
rību. Nevajadzētu velti tērēt savu dārgo laiku, piedaloties 

itin visur. Profesionālajā jomā iespējami jauni, interesanti izaicinā-
jumi, un tiem vajadzētu pievērsties pirmām kārtām. Rūpīgi jāplāno 
laiks, lai izvairītos no pārslodzes un izdegšanas.

Z I V I S
Velti laiku darbam un domā par profesionālo izaug smi. 
Radīsies oriģinālas idejas, ko tomēr vajadzētu rūpīgi 

apsvērt. Tāpat arī jāizvērtē finansiālais izdevīgumu – lai atalgojums 
atbilst enerģijas patēriņam. Brīvais laiks ritēs pirmssvētku noskaņās, 
labs laiks saviesīgiem pasākumiem.
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Anekdotes

Kā liecina sabiedriskās domas aptaujas, viena no lielākajām problēmām ārpus galvaspilsētas dzīvojošajiem ir darba 
trūkums un bailes no bezdarba. Tieši darba atrašanas problemātika ir galvenais iemesls arī iedzīvotāju izceļoša-
nai no valsts. Mūsu ekonomiskie migranti ceļ iekšzemes kopproduktu Īrijā, Lielbritānijā, Nīderlandē, Spānijā un 
citviet plašajā pasaulē. Tikmēr mūsu Ekonomikas ministrija nākusi klajā ar plānu, kā piesaistīt viesstrādniekus, jo, 
ministrijasprāt, Latvijā šobrīd ir akūts darbaroku trūkums. Šis paradokss faktiski nozīmē vienu: darba devēju gaudas 
par darbaroku trūkumu un ministrijas vēlme ar viesstrādnieku palīdzību problēmu risināt tikai samazinās jau tāpat 
salīdzinoši zemo atalgojuma līmeni Latvijā, īpaši lauku reģionos. Kas, savukārt, nozīmē, ka mūsējie labākas un 
izdzīvošanai nepieciešamas algas meklējumos brauks ārā, kamēr pašmāju darbavietas aizpildīs vēl lētākais darba-
spēks no citām valstīm vai pat kontinentiem.
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Tantuks aptiekā:  
- Sakiet kāda starpība starp kāliju, 
un ciānkāliju?  
Aptiekāre:  
- Divdesmit centu!

Iemeta vecītis jūrā tīklu...  
Un tagad stāv muļķis krastā  
bez tīkla...

Indiānis atnāk uz imigrācijas dienes-
tu un saka, ka vēlās mainīt vārdu:  
- Kāpēc tā?  
- Ziniet, man viņš tāds pagarš.  
- Kā jūs sauc?  
- Lielais platspārnu ērglis, kurš krīt 
no debesīm kā akmens.  
- Jā, tiešām garš vārds. Kādu tad jūs 
gribētu?  
- Bums…

Kad Jums parādās nauda, parādās 
sievietes.  
Kad parādās sievietes, pazūd nauda.  
Kad pazūd nauda, pazūd arī sievie-
tes.  
Kad pazūd sievietes, atkal parādās 
nauda.  
Ja Jūs spēsiet no šī apburtā loka  
dabūt laukā sievietes, būsiet 
pasakaini bagāts!!

Vīrs un sieva svin savas kopdzīves 
trīsdesmito gadadienu. Vīrs saka:  
- Pirms 30 gadiem mēs īrējām mazī-
tiņu lētu dzīvoklīti, gulējām lētā dīvā-
nā un skatījāmies melnbalto televi-
zoru. Tagad mums ir milzīga māja, 
ekskluzīvas mēbeles, jauns auto, plaz-
mas televizors. Taču pirms 30 gadiem 
es gulēju ar 21-gadīgu meiteni, bet 
tagad – ar 51-gadīgu sievieti!  
Sieva atbild:  
- Atrodi sev 21-gadīgu meite-
ni, un es parūpēšos, lai tev būtu 
mazītiņš dzīvoklītis, lēts dīvāns 
un melnbaltais televizors!

- Sveika, mīļā, ko dari?  
- Mājās esmu, taisos iet gulēt. Un 
tu, mīļais?  

- Sēžu bārā divus galdiņus aiz tevis...

Dzemdību namā viena medmāsa 
otrai:  
- Vai tie, kas tik skaļi brēc ir vakar-
dien dzimušie četrīši?  
- Nē, tas ir viņu tēvs.

- Kas tu gribētu būt, kad izaugsi?  
- Kretīns!  
- Kāpēc tā?  
- Tāpēc, ka visi parasti saka: 
“Paskaties, kāda tam kre-
tīnam kruta mašīna!”

Sieva saka vīram:  
- Dārgais, es uz piecām minūtēm 
ieskriešu pie kaimiņienes, bet tu 
ik pēc pusstundas apmaisi zupu!

Ved students pastaigā savu meiteni. 
Iet garām restorānam.  
Meitene: Cik labi smaržo!  
Puisis: Ja tev patika, noie-
sim garām vēl vienu reizi!

Sieva naktī pamostas no vīra klie-
dzieniem:  
- Ko auro?!  
- Murgs rādījās. Iedomājies: es 
atkal precos un atkal – ar tevi!

Austrijas farmakologi izgudro-
juši revolucionāru jaunu līdzek-
li pret plikpaurību. Atliek tikai 
plikpaurim izdzert pudelī-
ti šā līdzekļa, un pasaulē ir par 
vienu plikpauri mazāk...

Telefona zvans trijos naktī:  
-Hallo, jūs droši vien gulējāt?  
-Protams!  
-Tad piedodiet, pārzvanīšu no rīta!

Mazpilsēta. Vīrs ierodas polici-
jas iecirknī un vēlas runāt ar zagli, 
kurš pagājušajā naktī ielauzies viņa 
mājā. Dežurējošais policists saka:  
- Vai gribat runāt ar viņu kā vīrs ar 
vīru?  
- Nē, nē! Es tikai gribu zināt, kā 

viņš iekļuva mājā, nepamodinot 
manu sievu. Es jau daudzus gadus 
nesekmīgi to mēģinu izdarīt.

Audzinu raksturu un nodarbojos ar 
sportu!  
Šodien piecas reizes pievilkos pie 
datora un divas pie telefona!

Kurš daudz strādā, daudz kļūdās.  
Kurš mazāk strādā, tas mazāk kļū-
dās.  
Kurš nestrādā, tas nekļūdās.  
Kurš nekļūdās, to paaugstina darbā...

Kā panākt, lai vīrietis Tev obligāti 
piezvana?!  
Ieskrāpē savu telefona numuru  
uz viņa auto!

Ceļu policists :  
- Atveriet bagāžnieku! ... Kas tad tas?  
- Tas? Tas ir līķis!  
- Pats redzu, ka līķis, 
bet kur aptieciņa?

Uzrakstīju savu CV.  
Izlasīju – apraudājos. Žēl tādu labu 
un prasmīgu cilvēku darbā laist.

- Kāda starpība starp vīru un bērnu?  
- Principā nekāda, bet bērnu vis-
maz var atstāt vienu ar aukli.

Skolotāja vaicā Jānītim:  
- Redzi, zarā sēž zvirbulis un zīlīte. 
Pasaki man, kura ir zīlīte?  
- Tā, kura sēž blakus zvirbulim.

Ārsts jautā:  
– Kā jums gadījās apdedzināt abas 
ausis?  
Pacients:  
– Redzat, es gludināju, uz blakus 
galdiņa zvanīja telefons, un es aiz 
pārskatīšanās pie auss pieliku glu-
dekli...  
Ārsts izbrīnā:  
– Bet apdedzinātas taču ir abas 
ausis!  
– Redzat, tad es zvanīju ātrajiem...



ОВЕН
На работе на вас будет возложена большая ответственность. Если 
дела не спорятся так, как того хотелось бы, лучше отложите их на 
более позднее время. Не стоит слишком усердствовать в борьбе с 

ветряными мельницами. Лучше поищите хорошие возможности, которые позво-
лят вам подняться по карьерной лестнице. В этот период вас посетят ориги-
нальные и полезные идеи. 

ТЕЛЕЦ
Высокая общественная активность. Люди будут рады вас увидеть, 
вас будут приглашать на презентации и мероприятия. Вы также 

можете что-нибудь организовать – хорошо проведенное время и полезные 
связи гарантированы. Однако на работе и в бизнесе ничего нового лучше не 
начинать: возможны нестыковки. 

БЛИЗНЕЦЫ
Если у вас возникает ощущение, что ваши старания не вознагражде-
ны сполна, не стесняйтесь говорить о прибавке к зарплате или ищите 
должность, которая лучше оплачивается. А может, пришло время 

заняться собственным бизнесом? Подумайте, взвесьте все «за» и «против». В 
свободное время займитесь чем-нибудь интересным вместе со своей половин-
кой, детьми, родственниками или друзьями. 

РАК
Время для заработков и принятия вызовов. Можете принимать уча-
стие в грандиозных проектах, не бойтесь реализовать смелые идеи. 

Предложения и возможности могут появиться совершенно неожиданно, нужно 
лишь уметь использовать его величество Случай. Домашние хлопоты уйдут на 
второй план, захочется больше времени уделить своим интересам. 

ЛЕВ
На работе напряженная ситуация, и чем ближе наступление нового 
года, тем сложнее. Немного притормозите, в суете не забывайте о 

личной жизни. Любовь согреет ваше сердце, вы будете настроены романтично. 
Если у вас есть вторая половинка, порадуйте ее приятным сюрпризом. Если же 
вы недавно познакомились, то рекомендуется не торопить события. 

ДЕВА
Если вы будете в гармонии с собой, то и успехи на работе не заста-
вят себя долго ждать, сможете продемонстрировать все свои про-
фессиональные таланты. Ваш доход будет зависеть от умения 

работать в команде и сотрудничать. Не стремитесь взять на себя роль лиде-
ра и руководить своими партнерами. Дома вас ждет множество предпразд-
ничных хлопот. 

ВЕСЫ
В этот период вам стоит пополнять свои знания и приобретать опыт. 
Удачное время для установления контактов, но не следует давать 
волю эмоциям. Все возникающие сложности рекомендуется решать 

при помощи разумных доводов. Возможно, вам захочется задуматься о своих 
взаимоотношениях со второй половинкой. Вы будете много анализировать и, не 
исключено, захотите что-то изменить. 

СКОРПИОН
Остерегайтесь перегрузок, не берите на себя больше, чем можете 
сделать. Сейчас лучше воздержаться от амбициозных планов и слиш-
ком заманчивых предложений – велика вероятность того, что собы-

тия будут развиваться не так, как планировалось. Уделите больше внимания 
домашним делам и взаимоотношениям. Романтические моменты помогут спра-
виться с рутиной. 

СТРЕЛЕЦ
Вы с удовольствием будете завязывать знакомства, легко и непри-
нужденно будете находить с окружающими взаимопонимание. 
Возможно, представится возможность установить полезные дело-

вые контакты, которые окажутся ценными в будущем. Домашняя жизнь доволь-
но неспокойна, но со знаком «плюс» – родные уже в предчувствии праздника, 
они захотят порадовать и вас. 
  

КОЗЕРОГ
Если есть такая возможность, возьмите отпуск и отправьтесь в даль-
нее путешествие. Оставшись дома, считайтесь с тем, что возникнет 
множество обязанностей в семье, придется заняться педагогически-

ми вопросами. Вам стоит поддержать своих детей и прислушаться к ним. Если 
ощущаете в себе желание получить новые знания, запишитесь на какие-либо 
курсы. 

ВОДОЛЕЙ
Вы получите пригласительные на мероприятия, но стоит оценить, 
насколько целесообразно для вас их посещение. Не стоит впустую 

тратить свое драгоценное время. В профессиональной сфере возможны инте-
ресные вызовы, стоит заняться ими в первую очередь. Тщательно планируйте 
свое время, чтобы избежать перенапряжения и выгорания. 

РЫБЫ
Посвятите время работе и подумайте о профессиональном росте. 
У вас возникнут оригинальные идеи, тем не менее, стоит все тща-

тельно взвесить. Также следует оценить свою финансовую выгоду – зарплата 
должна соответствовать затратам энергии. Свободное время посвятите подго-
товке к празднику, хорошее время для вечеринок с близкими друзьями.
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Как свидетельствуют опросы общественного мнения, одна из самых больших проблем для людей, 
живущих вне столицы, – нехватка рабочих мест и страх перед безработицей. Именно проблема, 
связанная с поиском работы, является главной причиной, по которой жители уезжают из страны. Наши 
экономические мигранты поднимают ВВП в Ирландии, Великобритании, Нидерландах, Испании и 
других местах света. Тем временем наше Министерство экономики выступило с планом, как привлечь 
гастарбайтеров, так как, по мнению министерства, в Латвии в настоящее время острая нехватка рабочих 
рук. Этот парадокс фактически означает одно: жалобы работодателей на нехватку рабочих рук и желание 
министерства решить проблему с помощью гастарбайтеров еще снизят и так сравнительно низкий 
уровень зарплат в Латвии, особенно в сельских регионах. Что, в свою очередь, означает, что наши люди в 
поисках лучших зарплат, необходимых для выживания, будут выезжать из страны, в то время как рабочие 
места в стране заполнит более дешевая рабочая сила из других государств или даже континентов. 
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Судебный процесс по делу о 
хищении казенных двух миллио-
нов франков.  
Начинается заседание – подсуди-
мый сидит один, без адвоката.  
Судья:  
– Подсудимый, вы почему без 
адвоката? Вы что, сами себя 
защищать будете?  
– Ваша честь, как только мой 
адвокат убедился, что это не я 
присвоил эти два миллиона...

Бабушка рассказывает сказку: 
- Сидел значит человек и приго-
варивал, сидел и приговаривал, 
приговаривал... 
- Бабушка, а он что, такой вор-
чун был? 
- Да нет, просто судья...

В загоне на ранчо три быка прос-
лышали, что хозяин хочет купить 
еще одного быка. «Старожилы» 
разволновались. 
Первый бык говорит: 
- Я прожил здесь уже 5 лет, и мне 
по праву принадлежит 100 коров, 
вы все с этим согласны, и я не 
уступлю новичку ни одной из них, 
чего бы мне это ни стоило! 
Второй бык говорит: 
- Я здесь уже 3 года, и мне по 
праву принадлежит 50 коров, и 
никто с этим не спорит, я ни за 
что не поделюсь ни одной из 
них! 
Третий, самый молодой, говорит: 
- Я живу здесь всего 1 год, но 10 
коров уже давно мои, и я готов 
драться за любую из них до пол-
ной победы! 
Вдруг быки видят, как к загону 
подъезжает грузовик, и оттуда с 
трудом выгружают такого огром-
ного быка, какого «старожилы» в 
жизни не видели. Под каждым его 
шагом рессоры грузовика проги-
баются почти до излома. 
Первый бык говорит: 
- Вообще-то мне и не надо столь-
ко коров, к некоторым из них я 
даже не успеваю подойти... 
Второй бык говорит: 
- Всегда можно поделиться с 
товарищем тем, что имеешь, 

тем более, что коров у нас так 
много... 
Третий бык внезапно начинает 
бить копытом землю и нагибать 
голову, показывая рога. 
Друзья говорят ему: 
- Подумай, что тебе дороже – 
коровы или жизнь? 
- А я и не думаю драться! – отве-
чает молодой бык. – Я про-
сто хочу, чтобы он не пере-
путал меня с коровой!

 – У моего кота блохи! 
Посоветуйте, как мне их выве-
сти? 
- Уважай свободу выбо-
ра: ты завела кота, кот 
завёл блох! Имеет право!

- Ты кудa этим летом собирaешь-
ся? 
- Дa, нaверное, в Сибирь мот-
нусь! 
- Тебе что, делaть нечего? 
- Я, в принципе, того же мне-
ния, но прокурор нaстaивaет!

Суд. Судья – блондинке: 
- Почему Вы отравили соседей? 
- Мне в магазине сказа-
ли, что лучше травить тара-
канов вместе с соседями.

Не понимаю эту глупую привыч-
ку говорить с животными как с 
людьми. 
Правда, Барсик? Чего молчишь?

Высокопоставленный чиновник, 
сбивший двоих на пешеходном 
переходе, спрашивает судью: 
- Какие теперь последствия 
будут? 
- Тому, что головой лобовое про-
бил, лет пять за нападение и 
попытку ограбления, а тому, 
что в кусты отлетел, можно и 
все восемь – еще и за попытку 
скрыться с места происшествия.

4 утра. Дежурная аптека. На 
пороге хмурый молодой человек. 
- Дайте мне средство от бессон-
ницы! 
- Вам какое? 

- Тест на определение  
беременности.

- Мама, смотри, мне бегемотик в 
киндере попался, мама... мама, 
почему ты плачешь? 
Мама, я скоро найду работу и 
съеду, честное слово, ну мааам!

– Я пережил одну войну, три 
автомобильные катастрофы, одну 
авиационную, два неудачных 
супружества и одно удачное, три 
описи имущества за долги и одно 
банкротство. А теперь приходит 
мой внук и заявляет: «Дед, ты 
ничего не понимаешь в жизни! «

- Как ты со своей женой познако-
мился? 
- Сидит она, значит, в бане... 
- Как интересно! Продолжай! 
- Сидит она в бане за своё пове-
дение на форуме и шлет мне, 
админу, слезное письмо, чтобы 
я её разбанил. Начали общать-
ся по мылу, затем в аське, 
затем встретились в реале.

- Я знаю вас достаточно и с уве-
ренностью могу сказать: более 
чистого и святого человека я не 
встречал. Господь все видит и я 
уверен, что вам уготовано место 
в раю среди самых великих пра-
ведников. 
- Спасибо, вы умеете утешить 
перед операцией, доктор.

В холодный, дождливый вечер 
джентльмен сидя у пылающе-
го камина потягивает пунш. 
Раздаётся стук в дверь, на поро-
ге стоит 
промокшая и замерзшая краси-
вая женщина. 
- Сэр, я ужасно замерзла. 
- Пожалуйста садитесь в огню. 
- Сэр, но я не могу согреться. 
Укрывает её пледом, даёт чашку 
горячего чая. 
- Но, сэр, мой покойный муж всег-
да согревал меня своим телом. 
- Но, леди, я не могу в такой 
дождь доставить Вам тело 
вашего покойного мужа.

АНЕКДОТЫ
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11-я победа 
в сезоне
Очередную убедительную победу в игре 
чемпионата Латвийской баскетболь-
ной лиги одержал БК «Ventspils», кото-
рый в гостях со счетом 90:74 выиграл 
у команды Латвийского университета. 
Вентспилчане превзошли хозяев прак-
тически во всех компонентах игры – как 
в точности бросков, так и в борьбе за 
подборы. По 14 очков принесли команде 
Майклс Брусевицс и Томиславс Габричс, 
на счету Мариса Гулбиса – 12 очков. 
Это была 11-я победа вентспилчан в 11 
играх.

Стопроцентный 
баланс
Волейболисты ВК «Ventspils» без пора-
жений завершили первый круг первой 
лиги Латвийского национального чем-
пионата. Действующие чемпионы лиги 
в последней игре года на своем поле со 
счетом 3-1 (25:17, 25:23, 25:20) одержа-
ли победу над Цесисом. Самым резуль-
тативным игроком в рядах вентспилчан 
стал лидер – Кристапс Шепте, принес-
ший команде 25 очков. ВK «Ventspils» 
в семи играх проиграл только в трех 
сетах. Следующую игру лидеры турнира 
проведут 6 января в гостях, где состоит-
ся встреча со СК «Lokomotīve».

Колесов признан лучшим 
молодым футболистом
Защитник ФK «Ventspils» и сборной 
Латвии по футболу Никита Колесов при-
знан лучшим молодым футболистом 
завершающего, четвертого круга чемпи-
оната Латвийской высшей лиги. В голо-
совании журналистов и тренеров всех 
клубов Колесов, которому 21 год, полу-
чил больше всего голосов – 40. В мае 
он дебютировал в национальной сбор-
ной Латвии и на данный момент провел 
уже семь игр. 

Вентспилчане в списке 
Латвийской олимпийской 
команды
В составе Латвийской олимпийской 
команды (ЛОК) в летних видах спорта 
в 2018 году среди 73 атлетов – 12 пред-
ставителей Вентспилса. В главный спи-
сок, или список A, спортсмены из которо-
го получают самую большую поддерж-
ку от государства, включены тяжелоат-
леты Ребека Коха и Артурс Плесниекс. 
В списке В – тяжелоатлеты Ритварс 
Сухаревс и Вадим Кожевников, легкоат-
леты Марекс Арентс, Синта Спрудзане 
и Лаума Грива, а в списке C – Дагнис 
Ильинс (гребля на каноэ) и дзюдоист 
Владлен Яроцкис. Отдельная поддерж-
ка ЛОК досталась легкоатлетам Янису 
Лейтису, Мадаре Паламейке и Роланду 
Штробиндеру.

Седьмой 
в водах Сены
Вентспилчанин Арвис Ильинс в конку-
рентной борьбе среди 700 спортсменов 
в Париже занял высокое седьмое место 
в крупнейших мировых соревнованиях 
по гребле на SUP-досках. В «Nautic SUP 
Paris crossing», в которых участвовали 
все сильнейшие гребцы на SUP-досках, 
Ильинс стартовал второй год подряд. В 
прошлом году на состязаниях в водах 
Сены Арвис занял 23-е место.

Триумф в домашних 
играх
Юные вентспилсские баскетболисты на 
своем поле победой завершили участие 
во втором туре Европейского юноше-
ского турнира. В борьбе среди восьми 
команд из семи стран-участниц вент-
спилчане одержали победу во всех 
играх и завоевали золото.

Свиной пятачок 
отправится в Ригу
Победителем традиционного 
Вентспилсского рождественского кубка 
по керлингу стала рижская команда 
«ForUs», которая одержала победу во 
всех играх и получила как кубок, так и 
особую чемпионскую награду – свиной 
пятачок. Серебро – у женской коман-
ды из Каунаса «Icy Heads», а на треть-
ем месте – смешанная команда игро-
ков из вентспилсского клуба по керлингу 
«VKK». Турнир состоялся уже в 14-й раз. 

НОВОСТИ СПОРТА

Вентспилсский хоккейный клуб «VENTA–2002» в воскресенье праздновал важное 
достижение в игре первой лиги чемпионата Латвии. Вентспилчане, действующие чем-
пионы лиги, на выезде в острой борьбе в основное время со счетом 5:4 одолели прин-
ципиального противника – «Liepājas SSS».

Уже традиционно незадолго до наступления нового года в Вентспилсе оценивают наиболее яркие достижения в спорте в уходящем 
году, а также принимают поздравления те, кто особенно отличился, и люди, которые своим самоотверженным трудом способство-
вали развитию спорта в городе. Было несложно предположить, что главные награды в самых значимых номинациях достанутся 
команде тяжелоатлетов: спортсменкой года была признана Ребека Коха, спортсменом года стал Ритварс Сухаревс, а лучшими тре-
нерами года были признаны наставники обоих тяжелоатлетов – Эдуардс Андрушкевичс и Виктор Щербатых. 

Три значимых очка в Лиепае

Ч етыре шайбы было забито уже 
в первом периоде игры. Так, на 
седьмой минуте встречи, когда 
у команды было численное пре-
имущество, Айгарс Эркевичс 

открыл счет в пользу вентспилчан. Однако 
радость была недолгой, поскольку уже через 
21 секунду лиепайчанин Ричардс Фоминс 
сравнял счет. На 13-й минуте встречи Янис 
Голубовичс точным броском завершил ком-
бинацию вентспилчан, однако хозяевам 
льда вновь удалось восстановить равнове-
сие в счете: за полторы минуты до перерыва 
Марис Элбретс переиграл вратаря вентспил-
чан Алена Бергманиса. 

На четвертой минуте второго периода 
Оскарс Григулис вновь вывел вентспилчан 
вперед, и это минимальное преимущество 

сохранилось до решающего третьего перио-
да. Нужно отметить, что в середине периода 
эмоции достигли такого накала, что возни-
кали нарушения со стороны обеих команд, 
удаления получили двое вентспилчан – 
Голубович и Григулис. 

В начале третьего периода, когда коман-
да имела численный перевес, благодаря 
Нику Берзиньшу гости вновь получили пре-
имущество в две шайбы. Правда, радость 
была недолгой, затем пришлось основатель-
но понервничать, так как лиепайчане вновь 
сравняли счет – 4:4. Играть оставалось еще 
десять минут. 

За шесть минут до окончания игры 
Вентспилс получил возможность сыграть в 
большинстве, что увенчалось точным бро-
ском Микелиса Павелсонса, который стал 

для гостей победным, несмотря на то, что 
хозяева пытались отыграться и замени-
ли вратаря на шестого полевого игрока. 
К тому же, вентспилчане отлично показа-
ли себя в неравных составах, забив три 
шайбы из пяти, находясь в численном 
большинстве. 

Нужно отметить, что «VENTA–2002» в 
этой игре заявил только трех (!) защитни-
ков… В свою очередь, Григулис в матче 
набрал три очка (1+2).

После этой победы вентспилчане с 16 
очками в девяти играх все еще на пер-
вом месте, однако конкуренты наступают 
на пятки: у Марупе 15 очков в восьми играх, 
у «Lido» и ХШ «Rīga–2001» – по 14 очков в 
семи играх. 

Следующую игру вентспилсская коман-
да проведет после Рождества, когда на 
своей площадке будет принимать команду 
«Lido». Эта встреча станет особенно важ-
ной, так как в случае победы можно будет 
более свободно вздохнуть в общем зачете 
турнира. 

Все главные награды 
вновь достаются тяжелоатлетам

Д ля Р. Кохи уходящий год стал не 
менее успешным, чем предыду-
щий, потому что совсем недав-
но она впервые в истории выи-
грала в США бронзовую медаль 

на мировом чемпионате среди взрослых. 
На счету девятнадцатилетней спортсменки 
также второе место в чемпионате Европы 
среди взрослых и очередной триумф на чем-
пионатах Европы и мира среди юниоров. К 
тому же, Ребека выдвинута на получение 
Награды года Латвии в спорте как лучшая 
спортсменка. 

Артурс Плесниекс получил в США сере-
бряную медаль, однако в этом году он не 
был номинирован на звание лучшего спор-
тсмена года, так как после Олимпийских 
игр в Рио восстанавливался после серьез-
ной травмы плеча и операции. Однако 
награду получил Ритварс Сухаревс. В этом 
сезоне восемнадцатилетний талантливый 
спортсмен на чемпионате Европы среди 
взрослых в категории до 77 кг занял вось-
мое место, одержал победу в чемпионате 
Европы среди юниоров и стал четвертым на 
чемпионате мира среди юниоров. 

Безусловно, лучшими были признаны тре-
неры Р. Кохи, Р. Сухарева и А. Плесниекса – 
Эдуардс Андрушкевичс и Виктор Щербатых, 

достижения воспитанников которых мы уже 
перечислили.

Награду как лучшая команда года полу-
чил баскетбольный клуб «Ventspils», кото-
рый на чемпионате Латвийской баскетболь-
ной лиги завоевал серебряные медали и 
прошел в первый тур плей-офф Лиги чем-
пионов FIBA. 

Титула «Надежда в спорте» в этом году удо-
стоен дзюдоист Владлен Яроцкис, который 
получил бронзовую медаль в Европейском 
чемпионате кадетов, одержал победу в чем-
пионате Латвии, а на Олимпиаде молодежи 
Европы стал девятым.

В номинации «Образец в спорте» побе-
ду одержал руководитель и тренер вент-
спилсского клуба таэквондо и кикбоксинга 
«Favorīts» Игорь Лыков. Он вложил огром-
ный труд в воспитание юных спортсменов, 
которые добиваются успехов на соревнова-
ниях как в масштабе Латвии, так и на между-
народном уровне. И. Лыков также сам орга-
низует соревнования, является пятикратным 
чемпионом Латвии, победителем чемпиона-
тов мира и Европы. 

Награду «Сениор года» получил олим-
пийский чемпион по метанию копья Дайнис 
Кула. Этим летом он впервые стал чемпио-
ном мира в метании копья среди сениоров, 

а также завоевал бронзовую награду в чем-
пионате Европы. 

В свою очередь, награду за вклад в 
спорт получила Астра Хермансоне, учитель 
Вентспилсской основной школы N 1, которая 
начала здесь работать еще в далеком 1962 
году! Все 46 лет она была верна своему пер-
вому рабочему месту, кроме того, работала 
тренером по баскетболу в Вентспилсской 
спортивной школе.

Симпатии вентспилчан и соответству-
ющая награда были отданы кикбоксеру 
Раймонду Мартыновскису, занявшему вто-
рое место в чемпионате Европы и Кубке 
мира в дисциплине K-1.

Грамотами за бескорыстный вклад гене-
ральный секретарь Латвийского олим-
пийского комитета Жорж Тикмер и пре-
зидент Латвийской федерации спорта 
Эйнарс Фогелис наградили руководителя 
Вентспилсского клуба марафонцев Андриса 
Валертса, руководителя Вентспилсского 
теннисного клуба Андриса Штейнхардса 
и организатора самодеятельного спорта 
Мариса Бертанса, в свою очередь, почет-
ный знак «Свидетель века» получила Аустра 
Рейнберга, которая в следующем году отме-
тит свое 90-летие и до сих пор является 
активной спортсменкой! 



Путеводитель выходного дня   /  7

Настроиться на 
последнюю неделю 
перед Рождеством 
Конец этой недели – последний перед 
самым долгожданным праздником – 
Рождеством. Время Адвента в этом году 
из-за календарного совпадения кажет-
ся гораздо короче, чем в другие годы 
(так происходит один раз в 12 лет), 
когда последнее воскресенье во время 
Адвента совпадает с рождественским 
вечером и в один и тот же день отме-
чают четвёртое воскресенье, а вечером 
начинают отмечать праздник Рождества 
Христова.  И это последние выходные, 
чтобы полностью настроиться на ожи-
дание праздника, на разговор со своей 
совестью и, конечно, ещё успеть поза-
ботиться о собственноручно приготов-
ленных подарках и лакомствах.  

В канун третьего воскресенья 
Адвента, в субботу, в 15.00 
В Вентспилсской баптистст-
кой церкви пройдёт второй за 
неделю специальный концерт, 

посвященный времени Адвента. На сей раз 
этот особый концерт вентспилчанам пода-
рят Вентспилсский камерный хор, камер-
ный хор «Вентспилс», а также несколь-
ко ярких солистов: скрипачки Санита 
Салмане и Екатерина Росущан, виолонче-
лист Петерис Озолиньш, тенор Мартиньш 
Звигулис и дирижёр Айгарс Мери.  

В первой части концерта прозвучит 
Адажио Сэмюэля Барбера, которое счита-
ется самым известным музыкальным про-
изведением композитора. Оно впервые 
было исполнено почти 80 лет тому назад 
в Нью-Йорке. Это одно из самых популяр-
ных в наши дни музыкальных произведе-
ний, которое многократно было исполь-
зовано, например, в кинофильмах или в 
аранжировках современной музыки.  К 
тому же, это было одно из немногих соз-
данных американцами музыкальных про-
изведений, которое разрешили испол-
нять в СССР. Затем прозвучит итальян-
ское барокко – “Concerto Grosso Op.6/8» 
композитора Арканджело Корелли ком-
позитора, его второе название звучит как 
«Рождённое для Рождественской ночи». 
И наконец, в третьей части прозвучит 
музыкальное произведение «The King’s 
Speech», созданное лидером вокальной 
группы «Framest» Янисом Киршсом для 
тенора, хора, оркестра струнных инстру-
ментов, органа, ударных инструментов и 
электроники. Это яркий образец совре-
менной латышской музыки, содержатель-
ное послание которого тесно связано с 
книгой Пророка Ионы в Ветхом Завете.  
Медитативное созерцание чередуется с 
ораториальной музыкой, аскетизм контра-
стирует с яркими иллюстративными эпи-
зодами, которые с эмоциональной напря-
женностью раскрывают содержание музы-
кального произведения.  

Но еще до вечернего концерта в суб-
боту советуем пойти в Дом ремёсел, где 
в конце этой недели взрослые и малень-
кие вентспилчане смогут увлеченно прове-
сти время в рождественских мастерских.  
Разнообразные мастерские будут открыты 
с 12.00. Как и каждый год, будет работать 
«Мастерская пипаркукас». В других празд-
ничных мастерских можно будет изгото-
вить поздравительные открытки и арома-
тическое мыло, которое пригодится как 
чудесный подарок для дорогих вам людей. 
Но чтобы привнести ощущения праздника 
в свой дом, определенно советуем посе-
тить мастерскую столового декора и ёлоч-
ных игрушек.  

Со своими детьми стоит отправить-
ся ощутить приближение праздника и в 
воскресенье. Очень советуем посетить 
Вентспилсский дом творчества, который 
в третье воскресенье Адвента приглашает 
провести под звуки фортепьянной музыки. 
В 14.00 освоенные ими навыки и мастер-
ство на концерте продемонстрируют уче-
ники по классу игры на фортепьяно. А в 
понедельник, в 18.00, большие и малень-
кие «Ķipari un Pipari» выступят со специ-
альной рождественской программой. 

Как мы уже убедились, конфигурация 
центра города, который сейчас называют 
Сенной торговой площадью и где нахо-
дится самая большая автобусная оста-
новка, за последние 100-120 лет не изме-
нилась, хотя от старинной застройки не 
осталось и следа. Единственный сохра-
нившийся, но со временем претерпевший 
изменения элемент, – всем известный 
круглый киоск, который, по правде гово-
ря, никогда не был круглым. 

П ервое изображение побужда-
ет нас еще раз задержаться 
на этой площади и окунуться в 
атмосферу, царившую здесь в 
середине тридцатых годов про-

шедшего столетия. В левой части изобра-
жения мы видим киоск, который украша-
ет впечатляющая реклама, гласящая: здесь 
продают папиросы «Famos», 20 штук за 35 
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сантимов! Кроме папирос, сигарет и табака 
в киоске, конечно, продавали газеты и жур-
налы, писчую бумагу и… романы в тетра-
дях, например, Курц-Малер «Наша любовь 
была грехом». Однако самое интересное – 
это автобус, который виден в центре, очень 
современное для того времени транспорт-
ное средство междугороднего сообщения. 
Надпись в окошке над кабиной водителя 
оповещает о том, что автобус перевозит пас-
сажиров по маршруту Вентспилс – Кулдига. 
С правой стороны видно главное здание 
почты (к нему мы еще вернемся) и угол 
улицы Райниса, который еще лучше можно 
разглядеть на втором изображении. 

Здесь мы видим людей в армейской 
форме времен Первой Республики и форме 
айзсаргов, которые готовятся к шествию, 
скорее всего, 15 мая – после произошедше-
го в 1934 году так называемого переворота 
Улманиса этот день отмечали как Праздник 
единства. Музыканты в темной форме, 
с белыми головными уборами – духовой 
оркестр дивизиона Морских айзсаргов. Дамы 
с детьми, которых мы видим справа, стоят у 
дверей знаменитого в Вентспилсе фотоса-
лона «Конкуренция». Говоря о перекрестке 
улиц Кулдигас и Райниса, хочется упомянуть 
о полемике, развернувшейся на страницах 
газет в 20-е годы, – быть или не быть трам-
ваю в Вентспилсе? Провести трамвайную 
линию – сначала для трамвая на лошади-
ной тяге, впоследствии для электрического 
– предложили депутаты думских граждан-
ских партий, в этой связи были проведены 
расчеты и даже создан набросок проекта. 
Трамвайная линия должна была соединять 
центр города с понтонным мостом, чтобы 
было легче добраться до железнодорожной 
станции. Однако думцы, избранные от соци-
ал-демократов и других левых организаций 
и тогда составлявшие большинство, упорно 
отвергали любое предложение оппозиции, в 
том числе, и касавшееся трамвая. Вот поэ-
тому в Вентспилсе трамвая нет… 

Главпочтамт на улицу Кулдигас, 26, пере-
ехал в 20-е гг. На первом этаже находился 
большой, роскошный «операционный зал», 
где отправляли и получали письма и банде-

роли, продавали почтовые марки, конверты, 
открытки, в отдельном помещении принима-
ли телеграммы и обеспечивали телефонные 
переговоры с другими городами и страна-
ми. Расположение и обустройство почто-
вых помещений практически без измене-
ний сохранилось до 80-х гг., когда на улице 
Первого Мая (ныне Юрас) построили новое 
здание почты, которое функционировало 
очень короткое время. 

Здание бывшего главпочтамта примеча-
тельно еще и тем, что возле него в конце 
20-х гг. сделали первый в Вентспилсе 
асфальтированный тротуар. 

Продолжая двигаться по улице Кулдигас, 
мы всматриваемся в третье изображе-
ние. Этот пейзаж нам знаком, поскольку 
все, что мы здесь видим, сохранилось до 
наших дней. Ну… почти все, так как забо-
ра возле перекрестка улицы Лиела нет (но 
это не та потеря, о которой стоит пережи-
вать). На противоположной стороне, кото-
рую не видно на фотографии, располо-
жены высокие, роскошные дома с номе-
рами 15, 17 и 19 – в свое время царство 
респектабельных учреждений (в том числе, 
издательство Теодора Антманиса, магазин 

письменных принадлежностей и редакция 
газеты «Ventas Balss»), изысканных мага-
зинов и квартир. Вентспилчане старше-
го поколения наверняка помнят выложен-
ный плиткой мясной магазин, в котором в 
80-е гг. висели только пустые крюки – во 
время Первой Республики там был магазин 
Августа Киларта, в котором продавалось 
мясо и деликатесы. Немного дальше в годы 
советской оккупации находился цветочный 
магазин – до войны там торговали цвета-
ми, зеленью и саженцами, выращенными в 
садоводстве «Lodes». Фасады этих зданий в 
годы советской власти не ремонтировались, 
поэтому в 80-е гг. они выглядели весьма 
плачевно. Во время подготовки к семисотле-
тию города в 1990 году фасады подверглись 
капитальному ремонту, и улица Кулдигас 
вновь обрела очертания, напоминавшие о 
ее былом великолепии. 

К слову сказать, участок улицы Кулдигас 
от Красного моста до самой гимназии из-за 
политической конъюнктуры несколько раз 
менял свое название – улица Вождя (после 
1934 г.), улица Советская, улица Ленина; 
будем надеяться, что больше в городе 
названия улиц меняться не будут. 

1.

3.

2.
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Начало декабря ознаменовалось неприятной новостью – зарегистри-
рованы первые в этом сезоне четыре клинически подтвержденных 
случая гриппа. Число заболеваний в декабре может возрасти, а эпи-
демия, вероятно, начнется с наступлением января. Пока нет данных о 
том, что в этом сезоне вирус гриппа будет обладать какими-либо осо-
бенностями, тем не менее, следует быть осторожными. В прошлом 
году грипп стал причиной гибели 76 человек. Наиболее опасны ослож-
нения гриппа, и чтобы их не допустить, важно распознать грипп и в 
самом начале заболевания начать лечиться. «Ventspilnieks.lv» выясни-
ла, как отличить грипп от простуды и как в сезон распространенности 
этого заболевания максимально обезопасить себя. 

Новый год привнесет небольшие, но все же изменения в бюджет домохозяйств: с 1 фев-
раля 2018 года в Вентспилсе на 11% увеличится плата за управление бытовыми отходами.

Обвиняемого в тяжких преступлениях и отстраненного от должности председателя 
Вентспилсского городского самоуправления Айвара Лембергса в парламентской след-
ственной комиссии по так называемому «делу олигархов»будут опрашивать не после 
новогодних праздников, а еще до Рождества – 18 декабря. Такое решение было принято 
на очередном заседании комиссии. 

Лембергсу не позволят в 
комиссии по «делу олигархов» 
растекаться мыслью по древу

Р уководитель комиссии Ингуна 
Судраба на очередном состояв-
шемся заседании пояснила депу-
татам, что в объемном и длитель-
ном судопроизводстве по уголов-

ному делу А. Лембергса в декабре не пред-
усмотрено ни одного судебного заседания, 
поэтому время нужно использовать рацио-
нально – пригласить вечно занятого на судеб-
ных заседаниях А. Лембергса на заседание 
комиссии и опросить уже 18 декабря.

Депутат, работающий в комиссии, и оппо-
нент И. Судрабы Андрей Юдин отнесся к 
предложению скептически и высказал возра-
жения по поводу приглашения А. Лембергса 
на заседание 18 декабря. Он отметил: зная, 
насколько бессовестно А. Лембергс обычно 
ведет себя в суде и опасаясь его «слабости» 
к длинным дискуссиям, А. Юдин призвал 
опросу председателя Вентспилсской город-
ской думы посвятить отдельное заседание 
комиссии. И. Судраба утверждала, что дого-
ворилась с А. Лембергсом о том, что свою 
точку зрения он выскажет максимум за 20 
минут. Как подчеркнула руководитель комис-
сии, работа которой часто вызывала крити-
ку со стороны общественности и особенно 
А. Юдина, процессом высказывания лица 
можно руководить. Депутаты согласились 
на это предложение, решив, что опросят А. 

Лембергса 18 декабря. Он сможет выска-
заться последним из приглашенных – оче-
видно, с учетом того, что беседа с обвиня-
емым в тяжких преступлениях депутатом 
Вентспилсской думы может затянуться. 

Примечательно, что участвовать в засе-
дании комиссии 18 декабря приглашены 
также бывший премьер и один из трех оли-
гархов Андрис Шкеле, а также близкий ком-
паньон Айнара Шлесерса – предпринима-
тель Виестурс Козиолс и бывший руково-
дитель правления АО «Diena» Александр 
Тралмакс. 

«Ventspilnieks.lv» уже сообщала, что 
Рижский окружной суд в начале декабря 
решил отклонить все возражения и ходатай-
ства обвиняемого в тяжких преступлениях А. 
Лембергса и начать судебные прения по так 
называемому уголовному делу А. Лембергса. 
Суд установил двухмесячный срок для под-
готовки к прениям. Следующее судебное 
заседание по этому делу назначено на 5 
февраля 2018 года. 

Тем временем на следующие заседа-
ния парламентской следственной комиссии 
решено пригласить бывших должностных 
лиц Бюро по предотвращению и борьбе с 
коррупцией Юту Стрике и Юриса Юраша, а 
также повторно одного из трех олигархов – 
Айнара Шлесерса. 

Вывоз отходов станет для 
вентспилчан на 11% дороже

О сенью предприятие самоуправ-
ления «Ventspils labiekārtošanas 
kombināts» информировало о 
предполагаемом повышении 
стоимости на вывоз отходов. 

Как пояснили на предприятии, рост тарифа 
связан с изменениями в законе «Об управ-
лении отходами» и ежегодным стремитель-
ным повышением ставки налога на природ-
ные ресурсы. 

В целом стоимость управления отхода-
ми возросла на 11%, и впредь она соста-
вит 10,85 eвро за кубический метр. Прежний 
тариф составлял 9,78 eвро за кубический 
метр. 

Это означает, что жителям многоквартир-
ных домов с 1 февраля нужно будет пла-
тить 1,54 eвро (с НДС) с человека, а жите-
лям индивидуальных домов и юридическим 
лицам – 3,15 евро (с НДС) за вывоз одного 
контейнера объемом 240 литров.

Нынешний тариф действует в Вентспилсе 

с 2013 года.
«Ventspils labiekārtošanas kombināts» отме-

чает, что со вступлением в силу новых тари-
фов вентспилчанам стоит задуматься об 
изменении привычек и обратить внимание 
на необходимость сортировки отходов. Это 
однозначно позволит сократить расходы 
на управление отходами каждому клиенту. 
Предприятие напоминает, что в Вентспилсе 
оборудовано две площадки для сбора рас-
сортированных отходов – на ул. Сигулдас, 
8а, и Екаба, 47. В городе также размещено 
много контейнеров специально для стекла и 
пластмассовых бутылок.

«Ventspilnieks.lv» уже сообщала, что с 1 
октября в Вентспилсском регионе на поли-
гоне бытовых отходов «Пентули» тариф 
за захоронение несортированных бытовых 
отходов вырос на 36%. В связи с изменения-
ми в законе о налоге на природные ресурсы, 
ставка налога с 2018 года возрастет с 25 до 
35 eвро за тонну. 

Внимание! 
Зарегистрированы первые случаи гриппа

ЧТО ТАКОЕ ГРИПП? 
Грипп – это острая, очень заразная вирус-

ная инфекция дыхательных путей. Для грип-
па характерно острое начало. Самые рас-
пространенные первые симптомы – высокая 
температура тела, озноб, лихорадка, голов-
ная боль, слабость, боли в глазах, мышеч-
ные боли, ощущение ломоты в костях. Затем 
появляется боль в горле и сухой кашель. Это 
инфекционное заболевание отличается от 
других скоростью, с которой оно передается. 
Гриппом ежегодно заболевает каждый деся-
тый взрослый и каждый третий ребенок. 

Вирус гриппа отличается своей изменчи-
востью. На его внешней оболочке находятся 
антигены, которые каждый год встречаются 
в разной комбинации. Когда вирус проникает 
в организм человека, вырабатываются веще-
ства против этих антигенов, которые в сле-
дующий сезон гриппа против новой комбина-
ции уже не действуют, поэтому вероятность 
заболеть сохраняется.

Источником инфекции является больной 
человек, который, кашляя, чихая, разговари-
вая или смеясь, создает вокруг себя облако с 
высокой концентрацией вируса. Когда чиха-
ет человек, зараженный вирусом, инфекция 
может распространиться даже на расстоя-
нии шести метров и сохраняться в воздухе 
приблизительно в течение 30 минут. Осев 
на мебели и других предметах, вирус грип-
па сохраняет свою жизнеспособность на 
протяжении нескольких дней. Можно инфи-
цироваться и теми предметами, на которых 
сохранились выделения из ротовой и носо-
вой полости больного человека. Поэтому 
во время эпидемии гриппа рекомендует-
ся часто проветривать помещения, делать 
влажную уборку и проводить обеззаражива-
ние помещений ультрафиолетовой лампой. 

ЕСЛИ ВЫ БОЛЬНЫ, 
ТО ОСТАВАЙТЕСЬ ДОМА!

Заболевший человек заразен за 24 часа 
до появления первых признаков заболева-
ния и до полного исчезновения симптомов. 
В первые 2–5 дней организм заболевше-

го – рассадник вируса гриппа и опасен для 
окружающих. Если не возникает осложне-
ний, то болезнь длится неделю. Это время 
следует провести дома, поскольку опасно 
не само заболевание, а его осложнения. 
Самыми частыми осложнениями являются 
бронхит и пневмония. Симптомы пневмонии 
схожи с проявлениями гриппа, однако они 
более тяжелые. Кашель становится более 
частым, с мокротой, продолжается лихорад-
ка. Может возникнуть боль в груди. У пожи-
лых людей (после 65 лет) риск осложнений 
возрастает. 

Если болезнь протекает без осложнений, 
в течение 7–10 дней самочувствие значи-
тельно улучшается. Однако еще в тече-
ние нескольких недель после перенесенно-
го гриппа может сохраняться нервозность, 
быстрая утомляемость, нехватка сил. Для 
того чтобы вылечить грипп, важно отды-
хать, много спать. Постельный режим нужно 
соблюдать от трех до пяти дней. Особенно 
важно не допустить таких осложнений грип-
па, как, например, воспаление сердечной 
мышцы. Нужно пить много жидкости, жела-
тельно 2–3 литра в день – воду, чай, соки. 
Хорошо употреблять в пищу чеснок и лук, 
много витамина C. 

КАК ОТЛИЧИТЬ ГРИПП 
ОТ ПРОСТУДЫ?

Несмотря на то что симптомы гриппа и 
простуды схожи, их легко различить. При 
простуде лихорадки может не быть совсем, 
а если есть – то небольшая, в свою оче-
редь, при гриппе обычно высокая температу-
ра – до 39°–40°C, которая держится в тече-
ние нескольких дней. Если вы простужены, 
то ломоты в теле и боли в глазах может не 
быть, но если у вас грипп, то эти боли очень 
выражены. Заболев гриппом, человек ощу-
щает выраженный упадок сил, который про-
должается и после выздоровления. В случае 
простуды может быть небольшая слабость и 
только в первые дни болезни. При простуде 
появляется выраженный насморк, заложен-
ность носа, при гриппе эти симптомы также 

могут наблюдаться, но реже. Простуда чаще 
сопровождается сухим кашлем и легким чув-
ством дискомфорта в груди, тогда как при 
гриппе кашель и дискомфорт в груди стано-
вятся более выраженными. При гриппе часто 
возникают сильные головные боли и даже 
головокружение. 

СТОИТ ЛИ ВАКЦИНИРОВАТЬСЯ? 
При осуществлении вакцинации против 

гриппа искусственно создается иммунитет. В 
организм вводится вакцина, которая содер-
жит ослабленный вирус гриппа, который 
вызывает выработку антител, но не приво-
дит к заболеванию. Вакцина начинает дей-
ствовать в течение 7–14 дней. 

Из-за того, что вирус гриппа так пере-
менчив, каждый год вакцину разрабатывают 
заново и ежегодно до начала сезона нужно 
вновь проводить вакцинацию. Она особенно 
рекомендована людям, достигшим 60 лет, а 
также взрослым и детям (старше 6 месяцев), 
входящим в группу высокого риска. Лицам, 
которые страдают хроническими заболева-
ниями дыхательных путей и сердечно-сосу-
дистыми заболеваниями, а также болезнями 
почек и кровеносной системы, метаболиче-
скими заболеваниями, например, сахарным 
диабетом, и всем, кто находится в контак-
те с больными из группы высокого риска. 
Вакцинация не рекомендуется людям с непе-
реносимостью куриного белка. 
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Годовая инфляция 
достигла 2,7%
Средний уровень потребительских цен 
в течение года увеличился на 2,7 %, 
свидетельствуют данные Центрального 
статистического управления. На товары 
цены выросли на 2,7%, на услуги – на 
2,9%. Больше всего на рост цен повли-
яли продовольственные товары, безал-
когольные напитки, группы различных 
товаров, здравоохранение.  

Не снизят 5%-й барьер 
Депутаты Сейма отклонили предложе-
ние парламентария Гунара Кутриса сни-
зить барьер для прохождения в парла-
мент с 5% до 3%. Депутаты также откло-
нили предложение позволить избирате-
лям вписывать в бюллетени кандидатов 
из других списков в том же избиратель-
ном округе. 

Единственно в Латвии 
масло становится сё дороже 
И хотя в Европейском Союзе (ЕС) цены 
на масло стали резко снижаться уже 
в сентябре, в Латвии, вопреки тенден-
циям в ЕС, цена на масло продолжает 
расти, в октябре она достигла в сред-
нем 5,89 евро за килограмм. Это было 
на 87% больше, чем год назад. В стра-
нах ЕС цена на масло в среднем выше 
на 25%, чем в прошлом году. 

По железной дороге 
перевозят меньше 
За девять месяцев этого года, по срав-
нению с девятью месяцами 2016 года, 
объём перевезённых наземным и тру-
бопроводным транспортом грузов 
вырос на 2,3 миллиона тонн или на 
2,7%, грузооборот – на 3%, свидетель-
ствуют данные Центрального статисти-
ческого управления. Грузоперевозки по 
железной дороге снизились на один 
миллион тонн или 2,8%, грузооборот 
увеличился на 1,1%.

Испытывают проблемы 
с поиском рабочей силы 
61,2% предпринимателей уже испыты-
вают проблемы с поиском квалифи-
цированной рабочей силы, а больше 
чем пятая часть предусматривают, что 
такие проблемы ожидаются в будущем. 
Об этом свидетельствуют результаты 
опроса 225 руководителей предприя-
тий, проведенного Латвийской торго-
во-промышленной камерой. Уже рань-
ше 53,8% коммерсантов не могли найти 
нужную рабочую силу. Многие указыва-
ют на то, что необходимо думать о раз-
умной иммиграции, и это единственная 
возможность привлечения высококва-
лифицированной рабочей силы.  

«Мешки КГБ» предлагают 
передать архиву 
Чтобы устранить препятствия для рабо-
ты научно-исследовательской комис-
сии бывшего Комитета госбезопасно-
сти (КГБ), имеющиеся в распоряжении 
Центра документирования последствий 
тоталитаризма «мешки КГБ», которые 
в настоящее время находятся в Бюро 
защиты Сатверсме, могут быть переда-
ны в Государственный архив. Это пред-
усматривает законопроект, подготов-
ленный Национальным объединением.  

Рост экспорта – 9,6%
За 10 месяцев этого года внешний тор-
говый оборот Латвии достиг 20,95 мил-
лиардов евро, что на 13,0% больше, 
чем за подобный период в прошлом 
году. Стоимость экспорта была 9,33 
млрд евро, и это увеличение на 9,6%, 
а импорта -11,62 млрд, и он увеличил-
ся на 16,0%.

 Будут жестче 
контролировать 
перевозчиков отходов 
Поддержанные Сеймом изменения в 
Законе об утилизации отходов предус-
матривают установить более жесткие 
требования к предприятиям по вывозу 
мусора, которые ввозят в Латвию быто-
вые отходы для переработки.  В даль-
нейшем о таком ввозе отходов предпри-
ятия должны будут сообщать до учета 
перевозок, чтобы было легче осущест-
влять контроль и проверки и избежать 
угрозы среде и жителям.

В ЛАТВИИ

“сняли с трассы». Пытался сопротивляться, в 
то время я уже включился в систему охраны 
памятников – отправился к Иманту Зиедонису, 
он в то время ездил по Курземе и писал о 
здешних проблемах.  Пусть он своим словом 
вступится за культурные и архитектурные цен-
ности и в спасение построенной в 1962 году и 
на глазах разрушающейся церкви! К сожале-
нию, Зиедонис не был настолько сумасшед-
шим, как я… Сказал ему, что пойду в Институт 
физкультуры, попытаюсь с этой целью взбун-
товать студентов, были у меня там несколько 
знакомых людей.  Подгадал момент, пришёл 
в аудиторию и прежде всего честно сообщил: 
пусть они не боятся, если через пять минут 
после меня явятся люди в белых халатах и 
милиция. Высказал им своё предложение и 
действительно – сразу же те, кого упомянул, 
появились и увезли меня прежде всего на 
улицу Твайка в Риге, а затем в психбольницу в 
Елгаве.   Год принудительного лечения, с еще 
более страшным режимом, чем в Соликамске. 
Когда я оттуда выписался, не мог остановить-
ся. Были силы и желание просто поехать в 
институт, найти человека, который на меня 
настучал и посмотреть ему в глаза. Было про-
тивно», Улдис, молча, качает головой.  

ОТГОЛОСКИ В ЛИЧНОЙ ЖИЗНИ                       
Такие повороты на пользу личной жизни не 

пошли, со Скайдрите мы развелись. Как мог, 
старался не отдаляться от детей. По мере воз-
можностей пытался их поддерживать, хотя бы 
советом.  Помогли родственники, да и сами 
дети присматривали друг за другом. Позднее 
познакомился с Ингой, на свет появились ещё 
две девочки, Агия и Ундине. Агия – филолог, 
уже живёт своей жизнью, а Ундине ещё учит-
ся, будет дизайнером. 

«Я, наверное, вреден не только власти в 
любом её проявлении. К сожалению, и жен-
щины мой характер долго выдержать не могут.   
Не знаю, как в будущем с ним смириться моя 
теперешняя подруга по жизни Рита», Улдис 
к прошлой жизни относится с самоиронией, 
и в то же время признаёт, что годы и полити-
ческая ситуация в стране в последнее время 
его настроили на определенное спокойствие и 
стабильность и в личных отношениях. Теперь 
не так, как раньше, настолько болезненное 
стремление к справедливости, к тому же, 
больной вопрос был решен, когда в 2013 году 
был принят закон о реабилитации необо-
снованно помещенных в советское время в 
психиатрические больницы лиц.   Вроде как 
решён, так как до реабилитации необходимо 
пройди мучительную и длительную процедуру, 
и в лучшем случае в оставшейся жизни полу-
чить моральное удовлетворение, но потерян-
ные когда-то возможности работы и карьеры 
все равно уже не вернуть”, Улдис сомневает-
ся, а стоит ли этим вообще заниматься, но не 
выглядит сломленным обстоятельствами, в 
нём чувствуются намётки новых приоритетов. 

ИДЕЯ ОГЛЯНУТЬСЯ НА СДЕЛАННОЕ 
“Я не отбросил мысль написать книгу, но не 

о личных приключениях, а о столетии, кото-
рые их спровоцировали, о благородстве и 
низости людей, смелости и трусости, которые 
я видел во время тоталитаризма и перемен. 
Ведь не исключено, что следующие поколе-
ния снова что-либо подобное не переживут. 

Вечно независимый романтик

Не думаю, что я напишу гениальные опреде-
ления и обобщения такой ситуации, их уже 
сочинили столпы нашей литературы, но мне 
кажется важным понять, насколько адекватно 
я сам на всё это реагировал.  Может следует 
попросить прощения у тех, кому не со зла на 
своем жизненном пути причинил боль», Улдис 
добавляет, что по-прежнему на бумагу просят-
ся и поэтические строчки.  Раньше он больше 
писал стихов и публиковался, сейчас на сти-
хотворство смотрит гораздо серьёзнее и триж-
ды обдумывает каждое слово.  

И, конечно, в этом условном резюме будет 
место размышлениям об археологии.  И о 
том, что он в этой области сделал и чего 
достиг, а также коснётся безграмотности и 
даже злонамеренности, которая допускалась 
в Вентспилсе в ходе строительных работ и 
работ по благоустройству.  И может быть 
стоит обозначить роль мистической интуи-
ции в определении мест новых раскопок и 
поисках древностей, которую испытал лично. 
В подтверждение сказанного он показывает 
недавно найденные в Вентспилсском крае, 
на территории, используемой для сельскохо-
зяйственных нужд, предметы, среди которых 
есть фрагментарно сохранившиеся кольцо 
из бронзы, часть бронзового браслета, оско-
лок керамической посуды. После передачи в 
музей их еще будут оценивать специалисты, 
но с точки зрения Улдиса Абикиса, находки 
примерно семисотлетней давности и скорее 
всего были в перепаханных в наше время 
захоронениях куршей. 

Примерно десять лет назад, поддержан-
ный частными спонсорами, Улдис на террито-
рии Пузеской волости нашёл подтверждение 
ранее неизвестной плавильни болотной руды, 
которая работала там, возможно, с XII до XIII 
века. Об этом свидетельствует верхний слой 
почвы и найденные глубже куски шлака, кото-
рые возникали в процессе плавки.  

ЧУДОМ СПАСЁННЫЙ ДЕПОЗИТ 
Самое большое удовлетворение незави-

симый археолог испытывает от того, что от 
физического уничтожения, а в лучшем слу-
чае – от продажи иностранцам он смог спа-
сти так называемый Сталдзенский депозит, об 

исторической ценности кото-
рого позднее написана целая 
книга.  Вот что об этом в 
2001 году в издании Zinātnes 
Vēstnesis сказал хабилити-
рованный доктор историче-
ских наук, член корреспон-
дент ЛАН Андрейс Васкс: 
«Археология – это отрасль, 
в которой новые и вырази-
тельные находки не редкость. 
Однако такие, которые можно 
назвать уникальным, это осо-
бый случай. Таким является 
найденный в Вентспилсе в 
Сталдзенской волости депо-
зит бронзового века (1500 – 
500 до Р.Х.)  Собранные вещи 
оказались на каком-то пункте 
сбора цветного металла, но 

по счастливой случайности известие о наход-
ке дошло до инспектора VKPAI У. Абикиса…». 

Улдис вспоминает о давнем событии: “Мне 
позвонил известный житель Юркалне Айнарс 
Руллис. Он случайно на пункте приёма цвет-
ных металлов заметил странные предметы 
с бронзовой прозеленью, которые напомина-
ли старинные предметы, однако перекупщик 
отказался рассказать, как они к нему попали.  
Я помчался туда, уникальность артефактов 
была сразу видна. И мне перекупщик не рас-
крыл, кто его принёс, но я поинтересовался, 
за сколько это металлолом можно продать за 
рубежом.  Пришлось пригрозить полицией и 
тюрьмой, чтобы узнать, что около пяти кило-
граммов бронзы ему принёс и за цену метал-
лолома продал один безработный или бродя-
га.  Дальнейшее же происходило в сотрудни-
честве с Вентспилсским музеем, указанное 
нашедшим артефакт место ещё раз обсле-
довали с помощью металлодетектора. Всего 
тогда были собраны 174 бронзовых предмета 
общим весом 5,6 килограмм, что намного пре-
вышало всё до тех пор известные депозиты в 
Восточной Балтии2, с удовлетворением вспо-
минает Улдис. 

Это, конечно, только некоторые достижения 
в сфере археологии, и он не собирается пре-
рывать это занятие, пока силы позволят кру-
тить педали двухколёсного велосипеда.  На 
велосипеде Улдис обычно проезжает от 20 
до 40 километров, прикрепляет велосипед к 
дереву и оправляется в долгое путешествие 
по окрестностям – исследовать какой-нибудь 
участок леса, городище или поле. 

«Я не шаман, не колдун, но интуиция всег-
да мне подсказывает, что именно в этом месте 
древние курши хотели создать стоянку. Я 
редко ошибаюсь, видимо срабатывает сохра-
нившееся через поколения ощущение приро-
ды древних куршей. И в одиноких скитаниях 
и поисках оно раскрывается больше всего», 
уверен энтузиаст археологических исследо-
ваний. 

Артефакты куршей (примерно 13 век), которые на вспаханном поле недавно нашёл  
Улдис Абикис.

С дочерью Анитой.
На археологических работах в Дурбе,  
в Лиепайском районе.
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В Вентспилсе – 18-сантиметровый 
слой снега!
В минувшие выходные зима порадовала 
выпавшим снежком и больших, и маленьких 
вентспилчан. В понедельник утром толщина 
снежного покрова в Вентспилсе достигла 18 
см – и это был самый высокий показатель в 
Латвии.

Центру поддержки «Cimdiņš» 
пожертвовано 2663 eвро
В Вентспилсской баптистской церкви прошел 
традиционный рождественский концерт «No 
debesīm es atnesu…». По словам его орга-
низаторов, вентспилчане пожертвовали для 
центра поддержки детей с особыми потреб-
ностями «Cimdiņš» 2663,57 eвро. Многим 
детям из этого центра требуются особые 
курсы лечения и реабилитации, гимнастика 
и массаж.

Построят терминал 
для хранения сжиженного газа 
ООО «Ventstone Complex» планирует постро-
ить в Вентспилсе терминал для хранения 
сжиженного природного газа, а также газо-
провод и станцию когенерации на терри-
тории Вентспилсского свободного порта, в 
Северном моле, 1, на ул. Дзинтару, 66A, 68 
и 70. Планируется построить два резервуара 
для хранения сжиженного природного газа, 
максимальная вместимость каждого соста-
вит 20 000 м3. Длина газопровода будет 2,3-4 
м. Первая очередь строительства предпола-
гается до 2023 года.

VNT планирует увеличить 
объемы хранения 
В работе ООО ««Ventspils nafta» termināls» 
ожидаются существенные изменения – 
увеличение объемов хранения нефтепро-
дуктов в имеющемся парке резервуаров. 
Строительство новых резервуаров не пред-
усмотрено. При перевалке сырой нефти на 
танкеры выбросы будут выводиться в систе-
му переработки паров. Планируется, что 
общий объем переваливаемых нефтепро-
дуктов будет составлять до 20,24 млн тонн 
в год. 

Третье самое значительное 
уменьшение тарифа на тепло 
В этом году уменьшить тариф на тепло уда-
лось лишь семи из 56 коммерсантов во всей 
Латвии. Третье самое значительное умень-
шение тарифа – в Вентспилсе, где ОООС 
«Ventspils siltums» уменьшило стоимость 
теплоэнергии на неполные три евро – с 58,30 
eвро/MWh до 55,51 eвро/MWh, хотя это оста-
ется сравнительно высоким показателем на 
фоне всей страны.

Свиная чума – 
впервые в волости Злеку 
Инспекторы Продовольственно-ветери-
нарной службы в первый раз констатирова-
ли африканскую свиную чуму в пяти воло-
стях Латвии, в том числе, и в волости Злеку 
Вентспилсского края.

Порадуют одиноких жителей 
Пилтене
Уже в 22-й раз в Пилтене пройдет благотво-
рительная акция «Rūķis», во время которой 
преподнесут подарки 14 одиноким сенио-
рам и людям с особыми потребностями. 
Передать подарки может любой горожанин 
или житель края – для этого их нужно доста-
вить в Пилтенскую среднюю школу до 15 
декабря.

Сладости 
в подарок
В этом году Вентспилсская дума вновь реши-
ла порадовать дошкольников и учащихся 
1–12-х классов, которые учатся в школах 
края, подарив им сладости. Для этих целей 
самоуправление выделило 7122,06 eвро. 
Всего такие подарки получат 1800 детей и 
молодых людей края. 

В ВЕНТСПИЛСЕ

Пусть славным, милым будет год! 
Всего пусть в меру принесет, 
Пусть в меру радость, в меру грусть... 
Мороз и зной, пусть тоже в меру! 
И только счастье будет пусть, 
Всегда бессменным и безмерным!

Общество с ограниченной ответственностью 
“Noord Natie Ventspils Terminals” желает   
радостного и светлого Рождества и счастливого Нового 2018 года!   
Пусть сбудется всё задуманное и покорятся новые вершины! 

Из-за длительных и интенсивных осадков в окрестностях Вентспилса и многих местах 
края в середине недели стремительно поднялся уровень воды в реках, поэтому кое-где 
уже затоплены автодороги местного значения. Затоплен и первый населенный пункт – 
территория кооператива в Таргальской волости, где в нескольких домах стоит вода, глу-
бина которой в отдельных помещениях достигает 20 см. По одной из затопленных дорог 
в Зирас курсирует школьный автобус, поэтому некоторым детям сейчас сложно добрать-
ся в школу. 

Тревога в Вентспилсском крае: 
затоплены автодороги и дома,  
дети не могут добраться в школу

Вентспилсская городская дума в течение нескольких месяцев ищет руководителя 
Управления образования. Городское самоуправление объявило очередной повторный 
конкурс на руководящий пост и надеется, что наконец удастся найти подходящую канди-
датуру. Оправдаются ли надежды, покажет время.

О скором возникновении про-
блемы в конце прошлой неде-
ли свидетельствовал интен-
сивный снегопад на северокур-
земском побережье, особенно 

в Вентспилсе и его окрестностях. В воскре-
сенье в Вентспилсе был самый толстый в 
Латвии снежный покров – 18 сантиметров. Уже 
в понедельник ближе к вечеру мороз стреми-
тельно сменился оттепелью, снег полностью 
растаял. Ситуация ухудшилась из-за интен-
сивных ливней, которые начались во вторник 
утром. Большие поля и луга превратились в 
озера, а во многих реках Курземе стремитель-
но вырос уровень воды. Латвийский центр 

среды, геологии и метеорологии предупре-
ждал о серьезном риске наводнений именно 
в Вентспилсском крае. В среду ситуация уже 
стала серьезной.

В четверг вечером в крае было закры-
то движение на участках трех автодорог, 
так как они были полностью под водой – 
в Угальской, Зирской и Пилтенской воло-
стях. Дороги затоплены и в других воло-
стях Вентспилсского края, но по ним можно 
передвигаться, снизив разрешенную ско-
рость, поэтому пока они не закрыты, пояс-
нил руководитель Вентспилсской краевой 
думы Айварс Муцениекс, который назвал 
ситуацию критической.

Затоплены не только автодороги и сель-
скохозяйственные земельные территории, 
но и населенные пункты. Например, садо-
вый кооператив в Таргальской волости, где 
многие люди построили такие жилые дома, 
в которых можно проживать и зимой. Вода 
стоит в подвалах домов, а в нескольких 
зданиях затоплены и жилые помещения. 
Как сказал агентству LETA руководитель 
управления Таргальской волости Марцис 
Лаксбергс, в некоторых зданиях глубина 
воды составляет от нескольких до двадцати 
сантиметров.

A. Муцениекс признал, что и в других 
волостях затоплены подвалы и хозпостройки 
в зданиях. Беспокойство вызывает и ситуа-
ция возле озера Усмас, где значительно под-
нялся уровень воды. Местные жители утвер-
ждают, что ситуацию еще нельзя назвать 
катастрофической, но беспокойство не поки-
дает. Уровень воды в озере Усмас, в которое 
впадают несколько рек, в середине недели 
был на неполный метр выше, чем летом. 

Уже несколько месяцев дума не может найти 
руководителя Управления образования

П режний руководитель управ-
ления Эгита Удодова, которая 
решением думы была утвер-
ждена в должности только 31 
марта этого года, отработа-

ла всего шесть месяцев и оставила долж-
ность. Самоуправление указывает, что тру-
довые отношения прерваны по причине 
того, что Э. Удодова написала заявление 
об уходе. Неофициальная информация сви-
детельствует о том, что были другие причи-
ны. Летом прошлого года должность оста-
вил долголетний руководитель управления 
Алдис Славинскис, и самоуправление уже 
тогда долго не могло найти нового руко-
водителя. Конкурс был объявлен дважды, 
заявки подавали, главным образом, претен-

денты, которые не проживали и не рабо-
тали в Вентспилсе, пока эта должность не 
была предложена Э. Удодовой. Это гово-
рит лишь о том, что местные специалисты 
сферы образования совсем не рвутся руко-
водить ответственным за нее управлением, 
зная, насколько сильно оно контролирует-
ся и насколько напряженная там работа. В 
начале осени был объявлен новый конкурс 
на должность руководителя управления, и 
вновь подходящий кандидат не найден. 

До 29 декабря претенденты на должность 
могут подавать свои CV, отправив их по 
почте или предоставив лично в Отдел пер-
сонала – 44-й кабинет Вентспилсской город-
ской думы по ул. Юрас, 36. В CV необходи-
мо отразить конкретные периоды времени, 

уровень полученного образования, рабочие 
обязанности, знание языков, навыки работы 
с информационными и коммуникационны-
ми технологиями. Требуется также мотива-
ционное письмо, в котором отражено виде-
ние системы образования и ее развития в 
Вентспилсе и во всей стране, в том числе, 
распространенное описание сильных и сла-
бых сторон законодательной базы, касаю-
щейся системы образования.

Претенденты должны иметь высшее обра-
зование, по крайней мере, пятилетний трудо-
вой стаж в сфере образования, в том числе, 
опыт работы на руководящей должности в 
области управления образованием, хорошие 
навыки работы с информационными и комму-
никационными технологиями, обладать знани-
ем нормативных актов, касающихся системы 
образования, ориентироваться в имеющейся 
ситуации в образовании в стране, содержа-
нии и развитии образования, желателен опыт 
в разработке проектов и управлении. 
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МЕШКИ ЧУЖОЙ КУЛЬТУРЫ 
Родившегося, выросшего и учившегося в Старом городе 

Вентспилса Улдиса местные жители и не только они уже лет 
тридцать знают как человека, который напрямую и косвенным 
образом был и по-прежнему связан с уходом и охраной памят-
ников. Особенно стал выступать за это во времена Атмоды 
вместе активистами среды Гиртом Валдисом Кристовскисом, 
поэтессой Лаймдотой селе, художником Юрисом Игарсом.  
До этого путём самообразования он приобрёл необходимые 
профессиональные знания и изучил нормы законов, выдер-
жал экзамен и стал в Вентспилском районе инспектором 
Инспекции по охране памятников культуры (VKPAI). В статусе 
технического смотрителя работал на археологических раскоп-
ках на территории Замка Ливонского ордена в Вентспилсе, за 
этим последовали похожие экспедиции в Курземе, Риге и в 
других местах в Латвии.  Позднее, в рамках закона, продолжал 
раскопки как независимый археолог. 

«Уже с первого раза мне посчастливилось встретиться 
с выдающимися руководителями археологических раскопок, 
которые эту, по сути тяжелую работу, которую нужно делать 
очень медленно и тщательно, умели превратить в увлекатель-
нейшее приключение. Их рассказы о каждом конкретном объ-
екте, о каждом найденном артефакте были настолько интри-
гующими, что сразу же хотелось искать о них дополнительные 
сведения еще в других источниках, или копаться в старинных 
книгах, в глубинах древней и не столь давней истории, ста-
раясь понять место и роль, заселенных куршами и ливами 
земель в регионе и мире», рассказывает Улдис. Радуется тому, 
что с помощью найденных на ранее неизвестных стоянках 
древностей он получил исключительную возможность загля-
нуть тайны быта и культуры безымянных предков. И это даёт 
основание для версии, что в Курземе, у берегов Балтийского 
моря всегда жили богатые и умные для своего времени люди, 
а не тёмные язычники, которым культуру мешками несли заво-
еватели с Запада и Востока, как нас в своё время учили, а ино-
гда и сейчас утверждается. 

«Рассказы родителей и прародителей, каким-то врождён-

Вечно 
независимый 
романтик
Если правильно утверждение, что здоровая 
самоирония – это свидетельство смелости и 
таланта, то у сына вентспилсского моряка и 
дочери хозяина Пузе Аусмы Улдиса Абикиса 
того и другого в достатке.   Оглядываясь 
на свою, достаточно пёструю жизнь, он 
усмехается: “Да, в молодости, по тогдашним 
критериям, я много чего наворотил. Очень 
много. И неоднократно. Но если бы я не 
делал и не поступал бы так, как делал, то 
в дальнейшей жизни я был бы морально 
выхолощен. Это было бы проявлением 
трусости, и этого я себе никогда не простил 
бы. Я никакой не судия, но и других сужу 
по таким же меркам, и многие через 
моё сито проходят…  Я не скрываю, что 
я – неисправимый романтик и фантазёр, 
что в поведении людей и общества ищу 
идеальное. Сотни раз «обламывался» о 
суровую реальность, но остался оптимистом. 
Иначе не мог». 

ным шестым чувством мне уже с детских лет дали возмож-
ность почувствовать, что мы не являемся вечно оказывающим-
ся в кабале сиротским народом.  Что мы равноценны другим и 
такими хотим снова стать и станем, когда удастся освободит-
ся от чужой власти», Улдис улыбается и добавляет, что такими 
слова он открыто не произносил даже подростком среди своих 
сверстников, но в сознании отношение к тогдашнему устрой-
ству формировалось само собой и именно таким.  

НЕЧЕГО «ПРОГИБАТЬСЯ» 
ПЕРЕД ВОЕННЫМ ГОСПОДИНОМ 

Не пришлось долг ждать, когда за то, что «распустил язык», 
получил по голове. Вначале не в прямом смысле.  

«Когда учился в средней школе, попал к прекрасному тре-
неру, многоборцу Майгонису  Пулиньшу. Заниматься спортом 
мне всегда нравилось, были и успехи в различных дисципли-
нах в масштабе города и даже республики.  Я нацелился на 
то, чтобы попасть в армейский спортивный клуб, когда меня 
призвали в армию. Потому что там были достаточно приемле-
мые условия для тренировок.  Но меня призвали «к русским» 
еще до того, как я окончил среднюю школу, и совсем не туда, 
куда я хотел. На медицинскую комиссию в военный комисса-
риат пришёл с довольно модной в то время большой шеве-
люрой, за что сражу заслужил замечание военного комисса-
ра, что не подстригся под ноль. На что достаточно вызывающе 
ответил, что я еще совсем и не призван?  Это ему не понра-
вилось: «Слишком умного здесь из себя корчишь? К «белым 
медведям» захотел?». На милитаристском жаргоне это озна-
чало службу на Крайнем Севере Советского Союза, где –то 
за Полярным кругом.  Ответил, что белых медведей не боюсь, 
видел их в Рижском зоопарке.  

Результат закономерный: меня отправили служить на Урал, 
в так называемый стройбат в городе Соликамске. Обычно в 
такие воинские части отправляли парней здоровьем послабее 
и с низким уровнем образования, а у меня были и спортив-
ная закалка, и уже почти оконченная средняя школа.  Это был 
суровый намек – в дальнейшем больше не распускать язык, 

который понял бы любой нормальный чело-
век.  Моя гордыня, видимо, была выше сред-
него, поэтому я продолжал «прикалываться» и 
в стройбате, где были собраны не самые луч-
шие сыны Российского отечества. Многие из 
них впервые выбрались из своей «деревни», 
а нас, парней из Прибалтики, каждом удоб-
ном случае обзывали «гансами» фашиста-
ми. Доказывать что-либо словами было без-
надёжно, приходилось драться. В один такой 
раз получил по голове пожарным багром, при-
шлось лежать в больнице.  Написал рапорт в 
военную прокуратуру, чтобы виновных нака-
зали. Командир не хотел разборок, это могло 
коснуться и его мундира, обещал демобилизо-
вать меня досрочно, если уймусь. Не унялся. 
Тех, кто меня били, наказали, а от меня пыта-
лись избавиться другим путём. 

Подобным образом стали издеваться и над 
одним азербайджанцем, и я, чтобы защитить 
товарища по службе, обратился к командиру 
части, он стал говорить о моей слишком чув-

ствительной нервной системе и по-отцовски посоветовал поле-
чить её в госпитале. Недоброе предчувствие возникло, когда 
проводить меня туда были назначены трое сопровождающих 
мужчин.  Оказалось, что вместо обещанного госпиталя меня 
доставили в психиатрическую больницу.  О том, что было даль-
ше, уже хорошо и не помню, так как с помощью сильнодейству-
ющих лекарств меня до конца службы пытались превратить в 
«овощ».  После демобилизации потребовался год, чтобы при-
йти в себя, а в вписанный в удостоверение о военной службе 
диагноз позднее не давал мне возможности найти стоящую 
работу в порту, или, как я хоте, выучиться на водолаза. Нет зла 
без добра: подрабатывал где придется, пытался работать копа-
телем в археологии, и это оказалось моим счастливым биле-
том», в этой ситуации Улдис усматривает и светлую сторону. 

                                                
КРАСНЫЙ ФЛАГ И СМЕРТЬ

Улдис предупреждает, чтобы его не поняли превратно: у него 
нет плохих слов по отношению к русским как таковым, особен-
но сибирякам. Более того, его первая жена Надежда – дочь 
сибирячки и высланного туда диссидента – карела, с которой 
он познакомился во время службы в армии которая после при-
езда в Латвию подарила Улдису чудесную дочь Аниту, сейчас 
– успешного финансиста. К сожалению, влажный балтийский 
климат для Нади, женщины с талантом актрисы и певицы, ока-
зался слишком суровым, она похоронена на Вентспилсском 
Лесном кладбище.  Со второй женой Скайдритей Улдис позна-
комился в Пузе, где жил и какое-то время даже руководил 
местным колхозом его дед по материнской линии Андрейс 
Акменькалнс. 

“У дедушки и бабушки Иды я жил уже в раннем детстве и 
пытался расспросить их и своих родителей, почему у меня 
только один дед, а у остальных обычно два. Толкового ответа 
не получил, так как на такие вопросы детям в то время стара-
лись не отвечать. Когда вырос, уже сам выяснил, что второй 
дед Эмилс во времена Улманиса был полицейским на желез-
ной дороге и после прихода советской оккупационной армии 
сорвал вывешенный на Вентспилсской станции красный флаг. 
За это вначале его содержали в тюрьме в Вентспилсском 
замке, а потом был он был вывезен в Россию и через год в 
Новосибирске расстрелян. Если бы советские времена про-
должались, то меня вероятнее всего тоже упрятали бы в тюрь-
му или в психушку», Улдис рассказывает о своих последующих 
делах, которые в его интерпретации порой звучат даже иронич-
но и полны юмора, но в действительности всё было достаточ-
но трагично.  

ДОН КИХОТ ПРОТИВ РЕЖИМА 
«Уже будучи женатым мужчиной и отцом двух дочерей – у 

нас со Скайдритей родилась Сибилла, сейчас работает учи-
телем, и я решил, что нужно спасть близкую к разрушению 
церковь в Пузе. Я не являюсь верующим человек, это был 
выраженный в предчувствии Атмоды протест донкихота про-
тив власти, которая каким-то косвенным путём практически 
уничтожила сильную местную общину и церковь.  Начал очи-
щать помещения от мусора, белить стены, была мысль с вну-
тренней стороны на стенах сделать роспись по мотивам крас-
но-бело-красного флага, но чекисты и милиция меня вежливо Улдис с причёской, из-за которой  

ему пригрозили отправить 
к «белым медведям». 

В Пузе, в доме бабушки 
и дедушки.



Как отличить 
грипп 
от простуды

В Вентспилсском 
крае – опасность 
наводнения

Вентспилчане стартуют 
в зимних Олимпийских 
играх в Пхёнчхане!

Неисправимый 
романтик и фантазёр 
Улдис Абикис
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Н овость прессы: «Работа парламентской следственной 
комиссии не будет двигаться вперед, так как все, что 
вокруг нее происходит, и те, кого в эту комиссию при-

глашают, указывает на то, что подключились те же самые силы, 
которые обслуживали олигархов. И в этой комиссии можно 
видеть, что ведутся разговоры как в публичном пространстве, 
так и вне его. Это пародия. Если учитывать то, что Айварс 
Лембергс, который фигурирует в разговорах, все еще принима-
ет активное участие в политике, в ведущей коалиции, то един-
ственная возможность предотвратить повторное разграбление 
государства – исключить всех олигархов и приближенных к ним 
людей при принятии решений». (Депутат Рижской думы Юта 
Стрике в интервью агентству BNN, 07.12.2017.)

Конечно, может быть разное отношение к скандальной, 
теперь уже бывшей главе Бюро по предотвращению и борь-
бе с коррупцией, ныне депутату Рижской думы Юте Стрике. 
Личность она, несомненно, весьма противоречивая, форма 
выражения мыслей и коммуникация с общественностью быва-
ют такими, что нередко слушатели, зрители или читатели 
даже не хотят прислушаться к тому, что же Стрике хочет ска-
зать. Поэтому от внимания общественности ускользают дей-
ствительно важные вещи. Например, в этой цитате из интер-
вью со Стрике выражена одна очень существенная мысль. 
Перефразируя сказанное Стрике, ее можно сформулировать и 
так: до тех пор, пока в политику не придет и демократическим 
путем не окажется у власти молодое поколение (то есть те, кто 
родился, рос, учился и сформировал свои убеждения уже в 
свободной Латвии), в стране будут процветать нравы и привыч-
ки «олигархов» – продукта бывшей советской системы и махи-
наторов околокоммунистического времени. Ну неистребимо у 
этих людей желание «схимичить», «провернуть», урвать госу-
дарственное имущество себе и т. д. Блатничество, приспосо-
бившееся к условиям капитализма, демонстрирует свое могу-
щество во всей красе.

В сущности, это даже можно понять. Не умеют они иначе. И 
даже чисто по-человечески не понимают, в чем именно их упре-
кают. Совсем как в советское время, когда на словах мы строи-
ли социализм, развитый социализм и коммунизм, на деле жили 
в другом мире, который не только не «перегнал Америку», но 
сам шел на дно, все глубже и глубже. Морально и материаль-
но. И хорошо жил тот, у кого был блат. Все равно где. В мясном 
магазине или исполкоме. Так было принято. Это принимали все 
– начиная с верхов и заканчивая низами. Достать дефицитную 
вещь, обойти очередь на квартиру, поделить финансы среди 
своих, используя должность и влияние, – все это было само 
собой разумеющимся и не казалось ничем плохим. Скорее, 
наоборот, это было достойно некоторого восхищения – глянь-ка, 
как ему это удалось! Время и власть меняются, а нравы старых 
волков – остаются неизменными. Разве волку объяснишь, что 
вот эта овечка – собственность крестьянина, значит, ее нельзя 
есть? Волк не только не поймет, но еще и удивится – что это за 
аргумент такой, ведь овца для того и существует, чтоб ее съесть.

Смена поколений, являющихся продуктом системы и думаю-
щих соответствующим образом, не происходит за один день и 
даже за один год. Для этого требуется время. Хорошая новость 
в том, что понемногу все же в госуправление и политику вхо-
дят молодые, современно мыслящие, усвоившие принципы 
западной демократии люди. И для шлесерсов, лембергсов, 
шкеле пирог власти становится все менее сытным. Конечно, 
хотелось бы, чтобы это произошло быстрее, чтобы решения 
суда по различным уголовным делам были приняты безотла-
гательно, чтобы стремление «схимичить» стало неприятным, 
но историческим свидетельством. А сами «химики» и герои 
различных разговоров в гостиницах уже в обозримом будущем 
оказались на свалке истории. И здесь можно только согласить-
ся с Ютой Стрике – этого не произойдет, пока все псевдооли-
гархи и приближенные к ним не будут исключены из процесса 
принятия решений. 

Другой вопрос, как этого добиться? Как выключить рубиль-
ник повторного разграбления государства? Уже в Библии опи-
сывается, как много тысячелетий назад Моисей сорок лет 
водил израильский народ по пустыне, прежде чем привести 
в Землю обетованную. Водить по пустыни так долго, пока не 
умрет последний, кто видел рабство. Потому что познавшие 
рабство не могли, не могут и не смогут понять нужды свобод-
ного народа.   

Искренне ваша – «Ventspilnieks.lv»

Как выключить 
рубильник?
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На состоявшемся в польском городе Кракове ежегодном престижном конкурсе духовной музыки 
Адвента и Рождества золотой диплом и главный приз конкурса – “Золотого Ангела» получил хор 
Вентспилсской музыкальной средней школы «Nošu planētas», проинформировала музыкальная 
школа. Хор под руководством педагогов Рудите Талберги и Анитры Ниедре был лучшим среди 16 
других хоров. В конкурсе духовной музыки всего приняли участие хоры из восьми стран, которые 
оценивались в пяти различных категориях. Вентспилчане получили самую высокую оценку – 95,6 
пунктов из 100 возможных. Поздравляем.

У хора Вентспилсской музыкальной средней 
школы – «Золой Ангел» на конкурсе в Кракове

Визит министра защиты окружающей среды и регионального развития Каспара Герхардса не принес сюрпризов 
– министр посмотрел, как проводятся работы по снижению риска затопления и береговой эрозии, как проходит 
очистка и работы по перестройке в Видумупите, попозировал перед телеобъективами и отправился обратно в 
Ригу. Как и предполагалось, от встречи с депутатами оппозиции К. Герхардс уклонился.  

Герхардс избегает встречи с оппозиционными 
депутатами Вентспилсской думы

М инистерство защиты окружающей среды и 
регионального развития уже с самого нача-
ла работы думы нового созыва последова-
тельно избегает говорить об игнорировании 
права политического меньшинства на уча-

стие в решении вопросов, которые имеют существенное 
значение для вентспилчан. Депутаты оппозиции уже не 
единожды обращались в министерство с заявлениями об 
ограничении конституционных прав своих избирателей, но 
министерство ограничивается формальными отписками. 

«Ventspilnieks.lv» уже сообщала, что позиция дела-
ет все возможное, чтобы не допустить участия оппози-
ции в постоянных комитетах и советах думы, в которых 
принимаются решения по важным для города вопросам. 
Ответственное за отрасль министерство информировано 
о происходящем, однако никаких действий не предприни-
мает. В то же время, оценивая по существу аналогичную 
ситуацию в Лиелвардской думе, Каспарс Герхардс имен-
но из-за несоблюдения прав политического меньшинства 
отменил решение думы о создании постоянных комите-
тов и заявил: «Демократия – один из основных принципов 
государства, который, как и закон, должны соблюдать и 
самоуправления. Нарушение этого принципа – это прояв-
ление неуважения к избирателям. (..) Понятие демократии 
определено в 1-й статье Сатверсме: Латвия – независи-
мая демократическая республика! Это должны соблюдать 
как общество в целом, так и самоуправления. Решения 
самоуправления должны соответствовать Сатверсме». В 
связи с чем напрашивается вывод, что в Вентспилсе, оче-
видно, в силе другие принципы демократии.

О своеобразном отношении Министерства защиты окру-
жающей среды и регионального развития к стилю работы 
Вентспилсского самоуправления резко высказалась и 

политик Новой консервативной партии (НКП) Юта Стрике. 
«Уже десять лет назад вступила в силу определенная 
Айвару Лембергсу мера пресечения – запрет исполнять 
обязанности председателя Вентспилсской думы, и все 
это время как Лембергс, так и государственные должност-
ные лица — это решение игнорируют. Вместо того чтобы 
на политическом уровне обеспечить выполнение реше-
ния, контролирующий работу муниципалитетов министр 
Каспарс Герхардс, будучи весьма хорошо проинформи-
рованным об истинном центре власти, которым, на мой 
взгляд, к сожалению, не являются граждане Латвии, как 
заявлено в Сатверсме, едет с визитом не в Вентспилс, 
а к Лембергсу, чтобы, по сути, поклониться и заверить в 
преданности, как в Средние века», — подчеркивает Ю. 
Стрике в статье, опубликованной на домашней странице 
НКП. По мнению политика, влияние Лембергса на приня-
тие политических решений государственного уровня воз-
можно благодаря тому, что правящие партии и высшие 
государственные должностные лица закрывают глаза 
на нарушение установленной судом меры пресечения 
Лембергсу.

«Если использовать риторику «ридзенских разговоров» 
– Лембергсу принадлежат премьер-министр и президент 
государства, и он командует ими. Лично у меня нет сомне-
ний, что и Марис Кучинскис, и Раймондс Вейонис танцу-
ют под дудку Лембергса. Конечно, такое положение анти-
конституционное и похоже на феодализм или мафиозную 
структуру, а на что еще похоже захваченное или похищен-
ное государство? Не сомневаюсь, что все официально 
будут это отрицать, но ведь люди сами видят, что премьер 
ничего не может сказать одному отстраненному от должно-
сти муниципальному деятелю, а тот ему может», – отмети-
ла Ю. Стрике. 


